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DVOUMĚSÍČNÍK OBCÍ KLÁŠTEREC NAD ORLICÍ, PASTVINY, ČESKÉ PETROVICE

č. 173únor 2023

Lotyši zavítali i do Klášterce na motoskijöring
cca 1200 km se posunem termínu závodu poštěs-
tilo, že se mohli účastnit hned víkendového dvou-
závodu v sobotu u nás v Klášterci a v neděli v Dob-
řanech v O. h., kde vlastně sezóna motoskijöringu 
skončila. Naposledy se v Klášterci závodilo v roce 
2019. Pak byla tříletá pauza způsobená pandemií 
a loni i kvůli počasí. Výsledkem jejich snažení byly 
krásné závody, na které přišlo kolem 900 spokoje-
ných diváků. 
Poprvé v historii oficiálního MČR v motoskijörin-
gu se zúčastnili i jezdci ze zahraničí. Z Lotyšska 
přijelo celkem 14 dvojic!!! Pouze jedna z nich jela 
hobby závod Orlického poháru, ostatní jezdci se 
přihlásili do hlavního závodu. A jak se ukázalo, 

V  roce 1998 jsme v  Klášterci odjeli první mis-
trovský závod motoskijöringu. Letos na toto  
25 leté „výročí“ dorazili i závodníci z  Lotyšska, 
kteří jezdí tamní mistrovství. I když je to severský 
stát, tak vliv Baltského moře jim moc neumožňuje 
uspořádání závodů. Myslíme, že to bylo příjemné 
zpestření mistrovství a zajímavé srovnání jízdních 
stylů. Zatím co my jsme koukali na jejich průjezdy 
zatáčkami, oni sami tvrdí, že si z nich na startech 
děláme legraci.
V sobotu 11.2. se jelo na známé trati v Klášterci 
nad Orlicí. Poctivě a dlouho jsme připravova-
li trať, museli jsme dvakrát změnit termín, ale 
nakonec nám to vyšlo. Lotyšům, kteří to mají  
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nebyli to žádní začátečníci. I když podle našich 
řádů nemohli bodovat do seriálu, pořádně pro-
hnali naši motoskijöringovou špičku.
Celkem 33 dvojic se zapojilo do Orlického pohá-
ru. Už od prvních kvalifikačních jízd se díky skvěle 
připravené trati závodilo naplno. Suverény byli 
domácí jezdci Kavka se Sabotou, kteří nenašli ani 
jednou přemožitele. Zúčastnili se i jezdci, kteří jeli 
úplně poprvé. Pro některé z nich to bylo 
náročné. Ale nikdo z nich to nevzdal. Na 
lyžích se objevilo i několik statečných děv-
čat.
Tabulka z kvalifikačních jízd určila 8 nej-
lepších jezdců, kteří přímo postoupili do 
finále. Jezdci na 9. až 20. místě museli do 
finále „B“ a ostatní se už mohli jen dívat 
na zápolení svých úspěšnějších kolegů.  
O pouhá 2 postupová místa si to proto 
rozdalo celkem 12 dvojic. A už od začátku 
se závodilo naplno. Vedli Jerie s Rumlem, 
kterým nic nedarovali Krejsa s Brůnou a 
Rous s Němcem. Několikrát si vyměnili 
pořadí a nakonec vyhráli Jerie s Rumlem. 
Do finále se dostal i mladý Krejsa a mohl 
tak závodit proti svému otci Tomášovi, který po-
stoupil přímo.
Nejlepších 10 dvojic se utkalo v hlavním finále. 
Na čele se první 2 kola objevili příchovičtí Přibyla 
s Šilhavým. Favorizovaní domácí jezdci Kavka se 
Sabotou se nedali a brzy byli na čele. A prvenství 
si už nenechali vzít. 
Výsledky 1. závodu Orlického poháru:
1. Jiří Kavka – Pavel Sabota, SMK Klášterec nad Orlicí
2. Radek Přibyla – Ondřej Šilhavý, Příchovice
3. Jakub Vídenský – Jiří Grežo, Klub Bačateam v AČR
4. Martin Jerie – Roman Ruml, Jilemnice
5. Adam Stránský – Matouš Pokorný, SKS Studené
6. Jakub Krejsa – Jakub Brůna, SMK Klášterec nad Orlicí

Hlavního závodu mistrovství se zúčastnilo 
celkem 36 dvojic. Natěšení diváci s napě-
tím očekávali, kteří z jezdců si povedou 
nejlépe. Vzhledem k vyššímu počtu jezdců 
muselo být jezdecké pole rozděleno na 3 
skupiny. Kvalifikací prošli bez zakolísání 
obhájci mistrovského titulu Pavel Dvořá-
ček s Danielem Mandysem. Pokaždé do-
kázali vyhrát systémem start-cíl a získali i 
první 3 bonusové body do tabulky MČR. 
Zahanbit se nenechali ani Lotyši. Dvakrát 
vyhráli Eikmanis s Kaleisem. 
Jako 3. v kvalifikaci byli další jezdci ze 
zahraničí Silinš s Čalpou, kteří byli papí-

rově nejlepšími lotyšskými jezdci. Edgars Silinš 
je několikanásobným vícemistrem ME v enduru. 
Vyhrál loni i kategorii v extrémním enduru Red-
Bull Romanian. Všichni Lotyši jezdili velice dobře. 
Měli vynikající lyžaře a tak si mohli dovolit jezdit 
rychle. Zdálo se, že i jejich používané pneumatiky 
fungují perfektně, hlavně v zatáčkách. 
Vyrovnaně jezdili i Fogl-Sabota, postoupili jako 4. 

Naopak do náročného finále „B“ museli i někteří 
úspěšní jezdci minulých let Patrik Šroler a Lukáš 
Mohaupt. Oba nejeli se svými stálými lyžaři. Mi-
roslav Šroler už jezdit nechce a Václav Hotový si 
doléčuje zranění. 
Finále „B“ tak bylo dramatické. Na špici se po 
startu usadili Lotyši Avens-Avens a Zolmanis-Ne-
ško. České barvy hájil statečně populární jezdec 
místního klubu Jan Zářecký. S novým lyžařem Pe-
trem Kavkou neustále útočili na Lotyše. Zahanbit 
se nedali i další domácí jezdci Kalášek s Hunalem. 
3 kola před cílem se Jan Zářecký dokázal vklínit 
mezi Lotyše. A to už se začalo v Klášterci bouřli-
vě fandit. Byla tam atmosféra jako před lety, kdy 
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Volby prezidenta ČR v Klášterci nad Orlicí
V termínech 13. 1. -14. 1. a následně 27. 1. -28. 1. 2023 proběhla dvě kola volby prezidenta ČR. Voliči 
v prvním kole vybírali z 8 kandidátů, účast voličů v 1. kole volby byla v Klášterci 72,88% z 697 voličů. 
V druhém kole volby byla v Klášterci účast voličů 74,04% ze 701 voličů a vybíralo se mezi 2 kandidáty. 
Výsledek volby prezidenta republiky konané ve dnech 27. - 28. 1. 2023 v Klášterci nad Orlicí: zvolený 
kandidát Ing. Petr Pavel, M. A. obdržel ve 2. kole 323 hlasů (62,84%) a Ing. Andrej Babiš 191 hlasů 
(37,15%). Prezidentem republiky ČR  byl zvolen Ing. Petr Pavel, M. A.
Obec Klášterec nad Orlicí – souhrnné informace

-
Okrsky Voliči 

v seznamu
Vydané 
obálky

Volební 
účast v %

Odevzdané 
obálky

Platné 
hlasy

% platných 
hlasůpočet zprac. v %

1. kolo 1 1 100 697 508 72,88 508 502 98,82
2. kolo 1 1 100 701 519 74,04 519 514 99,04

Kandidát Navrhující 
strana

Politická 
příslušnost

1. kolo 2. kolo
číslo příjmení, jméno, tituly hlasy % hlasy %

1 Fischer Pavel Senátoři BEZPP 44 8,76 X X
2 Bašta Jaroslav Poslanci SPD 22 4,38 X X

*4 Pavel Petr Ing. M.A. Občan BEZPP 168 33,46 323 62,84
5 Zima Tomáš prof. MUDr. DrSc. Senátoři BEZPP 6 1,19 X X
6 Nerudová Danuše prof. Ing. Ph.D. Občan BEZPP 91 18,12 X X

+7 Babiš Andrej Ing. Poslanci ANO 149 29,68 191 37,15
8 Diviš Karel PhDr. Občan BEZPP 6 1,19 X X
9 Hilšer Marek MUDr. Bc. Ph.D. Senátoři MHS 16 3,18 X X

+) postupující kandidát
*) zvolený kandidát

Děkuji všem občanům, kteří se voleb zúčastnili a vyjádřili 
tím zájem o veřejné dění a budoucnost naší vlasti. 
Děkuji také naší volební komisi za jejich čas a bezchybnou 
práci, kterou při volbách odvedli.

Lenka Ševčíková, starostka obce 

několik kláštereckých jezdců bylo na špici MČR. 
S napětím se očekával cíl. Zářecký s Kavkou nako-
nec dokázali předjet i další Lotyše a senzačně B-
-finále vyhráli. Neprosadili se Šroler s Kavkou ani 
Mohaupt se Sejkem. 
V 16 hodin se seřadilo nejlepších 10 dvojic na 
startu. Opět perfektně odstartovali loňští mistři. 
Za nimi byli další naši jezdci Zářecký s Kavkou a 
Marek s Vondruškou. Lotyšským jezdcům se start 
nevydařil určitě podle jejich představ, ale nevzdá-
vali se. Za Dvořáčka s Mandysem se brzy dostali 
Marek s Vondruškou. Dobře jeli i Lux s Fiedlerem. 
Dopředu se postupně dostávali Eikmanis s Kalej-
sem. 
Velký závod jel i ve finále legendární Jan Zářec-
ký, který dosud jako jediný odjel všech 120 závo-
dů, které se od roku 1998 jely jako MČR. Cílem 

s velkým náskokem dojeli Dvořáček s Mandysem, 
kteří v Klášterci nenašli přemožitele. Na stupně 
vítězů pak s nimi vystoupili Eikmanis s Kalejsem 
a Lux s Fiedlerem.
Výsledky 1. závodu MČR:
1. Pavel Dvořáček – Daniel Mandys, MTX Racing Team
2. Raivis Eikmanis – Kärlis Kalëis, Lotyšsko
3. Jindřich Lux – Vojtěch Fiedler
4. Jan Zářecký – Petr Kavka, SMK Klášterec nad Orlicí
5. Vítězslav Marek–Jaromír Vondruška, Cermen KTM RT
6. Edgars Silinš – Sandis Čalpa, Lotyšsko

V neděli v Dobřanech se rozhodlo o mistrovských 
titulech. V  Orlickém poháru zvítězili celkově Jiří 
Kavka s  Pavlem Sabotou z  SMK Klášterec nad 
Orlicí a mistrovství ČR obhájili lonští mistři Pavel 
Dvořáček s Danielem Mandysem.

Tomáš Fogl, Josef Vašíček
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OPRAVA SILNICE 
V KLÁŠTERCI NAD ORLICÍ
Od roku 2015 probíhají jednání se zástupci Par-
dubického kraje o nutnosti opravy hlavní silni-
ce procházející obcí. V  roce 2018 byla jednání  
o opravě silnice z křižovatky na Drahách v Žam-
berku přes Klášterec do Pastvin znovu obnovena, 
ale původní záměr Kraje získat finanční prostřed-
ky z dotace česko-polského příhraničního operač-
ního programu, bohužel nevyšel. Poté kraj přislíbil 
provést opravu silnice v Klášterci po realizaci ka-
nalizace, letos v lednu byla dokončena projektová 
dokumentace 1. etapy opravy silnice od křižovat-
ky na Zbudově po most přes Divokou Orlici. Nyní 
probíhá vyřízení stavebního povolení, děkuji všem 
vlastníkům pozemků sousedících se silnicí za vel-
mi vstřícný přístup k  této akci. Jmenovitě děkuji 
manželům Šedým za možnost umístit na jejich po-
zemku výstupní místo autobusové zastávky. Dne 

2. 2. 2023 dorazil na jednání v Klášterci hejtman 
Pardubického kraje Martin Netolický a řeč byla 
především o modernizaci silnice III/31218 v úse-
ku realizace kanalizace. Pan hejtman sdělil, že v 
letošním roce chtějí zahájit 1. etapu rekonstrukce 
silnice III/31218 od kraje obce směrem od Žam-
berka až po křižovatku se silnicí III/3112 u mostu 
přes Divokou Orlici. I z důvodu nutnosti zachová-
ní obslužnosti území byla oprava silnice v Klášter-
ci rozdělena na dvě etapy. Druhou etapu od mostu 
na Lhotku by kraj chtěl realizovat v roce 2024.
Chápu velký tlak na představitele kraje z  celého  

AKTUALITY 
z Klášterce nad Orlicí:z Klášterce nad Orlicí:

Zpráva Policie ČR za rok 2022, ve zprávě je uve-
deno, že v roce 2022 bylo v obci evidováno celkem 
33 skutků (v r. 2021 - 31), z toho 6 trestných činů. 
V oblasti přestupků bylo evidováno 27 přestupků 
(v r. 2021 – 7), z toho 18x přestupek v dopravě, 5x 
přestupek proti občanskému soužití a 4x přestu-
pek proti majetku.
Vandalismus – po zábavě 27. 12. 2022 se našel 
vandal, který zničil vánoční výzdobu na mostě a 
potom přetrhl vánoční osvětlení na stromku před 
Obecním domem. O silvestrovské noci se našel 
vandal, který sprejem zničil malbu v  autobusové 
zastávce u ZŠ. Některé věci jsou těžko pochopitel-
né a těm, kteří si tímto dokazují svou sílu přeji, aby 
je jejich činy dohnaly. 

 
jeho území, o to větší radost mám z příslibu pana 
hejtmana, že se oprava silnice v  Klášterci nyní 
opravdu uskuteční.

L. Ševčíková, starostka obce

Občanům, kteří projevili svůj zájem o kompostér 
sdělujeme, že jejich dodání bude dle podmínek do-
tace v roce 2024. 
Stále hledáme kronikáře obce, měl by to být ob-
čan, který se aktivně zajímá o dění v obci a je scho-
pen dění v obci písemně zaznamenat do kroniky. 
Po dlouhé době se na období 14 dnů podařilo udě-
lat běžecké stopy z  Adamu přes Petrovice na Či-
hák a dále přes Jedlinu až ke kravínu na Čertovce.  
Bohužel zimy už nejsou co bývaly a zimní počasí je 
nestálé. Přesto děkuji p. Mrázovi za jeho nadšení 
a aspoň krátkou možnost běžkařského sportu na 
kopcích nad Kláštercem. 
Jsem ráda, že se po „covidové“ době podařilo ob-
novit společenské akce. Divadelní spolek Ledří-
ček odehrál tradiční vánoční představení, Sokol 
uspořádal Štěpánskou zábavu, škola uspořádala 
Rodičovský bál. Děkuji všem pořadatelům za je-
jich starosti a odvedenou práci.



SOUSEDSKÉ LISTY 5

Zvláštní poděkování patří motorkářům SMK 
Klášterec za to jak „vychytali“ počasí a nevzdali 
uspořádání závodu v Klášterci, kdy výborně zvlád-
li organizaci samotného závodu i velkého počtu 
diváků.
Upozornění pro obyvatele Lhotky: od středy  
22. 2. bude cca 1-2 týdny probíhat pokládka ka-
belu ČEZ v místní komunikaci, jízda a pohyb po 
komunikaci budou omezeny.
Dne 16. 2. 2023 byla uzavřena smlouva o dílo na 
kompletní rekonstrukci komunikace na Čertov-

ce v hodnotě 7 309 809 Kč. Stavba bude zaháje-
na podle počasí možná už na konci dubna a bude 
probíhat cca 5 měsíců. Všichni obyvatelé Čertovky 
vědí, že komunikace byla ve velmi špatném sta-
vu již před kanalizací, proto byla tato akce obcí 
projekčně i finančně připravena, byl vysoutěžen 
dodavatel a nyní nezbývá než dobře zvládnout 
stavbu a těšit se na podzim na novou komunikaci.
Zima nás ještě úplně neopustila, ale jaro se blíží  
a s ním i víc sluníčka a lepší nálady. Přeji všem jen 
to dobré. 

Lenka Ševčíková, starostka obce

Hospodaření s odpady v obci Klášterec nad Orlicí v roce 2022
Vážení čtenáři, spoluobčané,
v následujícím článku bych vás chtěl informovat o 
důležité problematice, které se obec a její zastupi-
telstvo věnuje prakticky denně, a to je hospodaře-
ní s odpady. 
Od roku 2021 platí nový zákon o odpadech č. 
541/2020 Sb. Tento zákon jednak zpřísňuje pravi-
dla nakládání s odpady a dále přidává obcím další 
povinnosti. Jednou z nich je povinnost informovat 
nejméně jednou ročně způsobem umožňujícím 
dálkový přístup o celkovém hospodaření s  odpa-
dy, včetně finančních nákladů. Souhrn informací 
upřesňuje §60 výše zmíněného zákona.
V obci Klášterec máme platné dvě obecně závaz-
né vyhlášky, mj. zveřejněné na webu obce - a sice 
OZV č. 2/2021 o místním poplatku za obecní sys-
tém odpadového hospodářství a OZV č. 3/2021 o 
stanovení obecního systému odpadového hospo-
dářství.
Tedy jakým způsobem mohou občané nakládat 
s odpady. Všem občanům obce je umožněno třídě-
ní odpadů a jejich oddělené odkládání do barevně 
rozlišených nádob: papír – modré popelnice, plast 
– žluté popelnice, sklo barevné – zelené zvony, 
sklo bílé – bílé zvony, bioodpad – hnědé popelni-
ce, drobné železo – šedivé popelnice, použitý rost-
linný olej z  domácností – slitý v  PET lahvích do 
černých popelnic. Na třech stanovištích je umís-
těn kontejner bílé barvy na sběr starého textilu. 
Objemný odpad do velkoobjemového kontejneru 
v  tzv. sběrném místě, které je zřízeno v  bývalých 
kasárnách. Zde je možné také odložit větší kusy 
železa, elektronický odpad i elektroodpad. Sběrné 
místo je omezeno provozní dobou, od března do 
listopadu, vždy v sobotu 1 x za dva týdny, v době 
od 9,00 – 11,00 hod. Přesně stanovené datumy 
jsou zveřejněny v tzv. odpadovém kalendáři a zá-

roveň na bráně vstupu do sběrného místa. Nebez-
pečný odpad je od občanů přebírán tzv. mobilním 
způsobem 2 x ročně. Zbytkový odpad, jinak také 
směsný komunální odpad (SKO), mají občané 
možnost odložit do čtyř kontejnerů typu AVIA na 
vybraných stanovištích a dále do černých popelnic 
objemu 1100 l. Od srpna 2018 je zaveden svoz po-
pelnic se SKO z domácností v rodinných domech. 
Stejným způsobem je likvidován i bioodpad.
Nádoby, které jsou občanům k  dispozici a kde 
mohou většinu odpadu vytřídit, jsou umístěny 
na 14 stanovištích v  obci, včetně dvou hřbitovů 
na odložení hřbitovního odpadu. Celkem je k dis-
pozici 113 ks nádob. Rozmístěním nádob na sta-
novištích po obci je pro většinu občanů dosaženo 
vhodné tzv. docházkové vzdálenosti 300 - 500 m. 
Pokud je už odpad vytříděn, je s ním dále naklá-
dáno vzhledem k jeho dalšímu využití. Společnost 
EKOLA České Libchavy vytříděné odpady (papír, 
plasty) předává k dalšímu zpracování specializo-
vaným firmám. Rovněž tak firma Suroviny Plun-
dra Žamberk, která odváží z obce sklo a vykupuje 
od obce staré železo. Sebraný starý textil je z části 
po vytřídění využíván k dalšímu použití, případně 
se z něho vyrábí tzv. průmyslové tkaniny. Ve sběru 
starého textilu spolupracuje obec se společnos-
tí TEXTILECO. Ve sběru starého textilu jsme 
v předstihu, zákon toto zavádí povinně až od roku 
2025. Sebraný bioodpad v popelnicích od občanů 
je svážen TS Žamberk a likvidován formou kom-
postování v  Centru nakládání s  odpady v  Žam-
berku. Do tohoto zařízení odváží bioodpad i obec 
z údržby obecních zelených ploch. 
Množství využitelných odpadů je evidováno, 1 x 
za čtvrtletí formou hlášení předáno společnosti 
EKO-KOM a.s., specializované obalové společ-
nosti. EKO-KOM sleduje využití vytříděných oba-
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lů z  odpadů a obcím poskytuje finanční odměny. 
Obec Klášterec n. O. za rok 2022 získala odměnu 
ve výši 227.593,23 Kč. EKO-KOM také propo-
čítává podle množství využitelného odpadu tzv. 
Emise CO. Za rok 2022 tento údaj zatím není, ale 
v roce 2021 naše obec tímto propočtem vykázala 
úsporu emisí CO ekv. 86,251 tun. Spoluprací se 
společností EKO-KOM a recyklací využitelných 
složek odpadů jsme přispěli ke zlepšení životního 
prostředí a snížení uhlíkové stopy. 
Vážení čtenáři, až dosud v  článku popisuji, jak 
odpady třídit – správně třídit a využívat k  tomu 
prostředků, nabízených obcí. Měli bychom si však 
pokládat otázku, zda je možné vzniku odpadu 
předcházet nebo alespoň jeho množství snižovat. 
A zde musí opravdu začít každý sám u sebe, se 
správným tříděním odpadu. S tímto má stále hod-
ně našich spoluobčanů problém. Podle podkladů 
z  Ekoly, která stále zdokonaluje svůj informační 
systém pro obce, můžeme konstatovat, že stále 
produkujeme vysoký podíl směsného komunální-
ho odpadu, je v něm nacházeno ještě kolem 70% 
recyklovatelných složek. Zlepšením separace 
lze snížit produkci SKO až na 30% a snížit naše 
náklady na odstraňování SKO. Jednou ze složek 
SKO, která tam nepatří, je bioodpad. A to i přesto, 
že obec zavedla projekt domácího kompostování 
darováním více jak 60 kompostéru občanům obce. 
V letošním roce se obec zapojí do společného pro-
jektu DSO Orlicko a podle ankety mezi občany 
obce je zájem o dalších 50 kompostérů.
Další část článku lze nazvat: „Kolik a za kolik“. 
Tedy jaké množství odpadu bylo vyproduko-
váno a jaké náklady s  tím byly spojeny. Důle-
žité údaje jsou uvedeny v  následující tabulce: 

Množství Název odpadu Finanční náklady
97,338 t SKO – popelnice 318.912,- Kč
68,650 t SKO – kontejnery Avia 108.503,- Kč

165,988 t SKO – uložení na skládku 255.942,- Kč
12,574 t Papír  88.228,- Kč
21,971 t Plasty 161.016,- Kč

6,158 t Nebezpečný odpad  34.715,- Kč
14,610 t Velkoobjemový odpad  16.233,- Kč
17,020 t Sklo (bílé, barevné)  27.778,- Kč

24,76 t Bioodpad  76.187,- Kč
0,165 t Použitý rostlinný olej (179 l)
5,625 t Použitý (starý) textil

Přímé náklady na sběr, svoz a likvidaci výše uve-
dených odpadů činí 1.087.514,- Kč. S  odpado-
vým hospodářstvím jsou spojeny další náklady 
na pronájem nádob, jejich obnovu a údržbu. 
Celkové náklady dle účetní evidence za rok 2022 
činily 1.286.622,- Kč. Proti tomuto číslu je mož-
né dát částku vybranou za poplatky, a to ve výši 
743.074,- Kč. Vybrané poplatky pokryjí asi 60 % 
nákladů. 
Vážení čtenáři, věřím, že poměrně rozsáhlý člá-
nek o odpadech jste dočetli až do závěrečné části. 
Chtěl bych tedy vám, kteří odpad berete vážně, 
věnujete se třídění a tím obci pomáháte v hospo-
daření s  odpady, upřímně poděkovat. Ukazatele 
třídění odpadu, který pro rok 2022 zákon o od-
padech stanovil na 190 kg na občana, jsme v obci 
nesplnili. Bylo dosaženo průměru 200,6 kg. Mini-
málně v měsíci prosinci obec uhradila poplatek za 
skládkování ve výši 900,- Kč/t. Oproti základnímu 
poplatku je rozdíl +400,- Kč/t. Pro rok 2023 je 
tento ukazatel opět přísnější – 180 kg na občana. 
Při jeho překročení za každou tunu navíc zaplatí-
me již 1.000,- Kč/tunu.
V roce 2023 zakoupila obec další nádoby objemu 
1100 l na papír, plast a drobný železný odpad (240 
l). Těmito nádobami budou posílena stanoviště: U 
bytovek 192-197 – nádoba na papír a dále sídliště 
RD Matyášův kopec, kde je umístěna další nádoba 
na plast, papír a železný odpad. 
Další výraznou změnou bude přebírání odpadu 
na sběrném místě – dřevěný nábytek, případně 
jiné dřevěné předměty, budou přebírány POUZE 
rozmontované, musí mít charakter dřevěného 
odpadu. Na skládku budeme tento odpad odvážet 
pod samostatným kódem a dřevo nesmí být sou-

částí obsahu velkoob-
jemového odpadu. 
Tento článek bude 
zveřejněn dle §60 
zákona č. 541/2020 
Sb., o odpadech, také 
na webových strán-
kách obce a splní tak 
podmínku dálkového 
přístupu.

Zpracoval: 
Z. Bureš
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Vodovody a kanalizace Jablonné nad Orlicí, a. s.
velmi malý a i v absolutních částkách na obyvatele 
či domácnost jde o částky výrazně nižší.
Společnost VAK v  letošním roce dokončila dva 
významné vodohospodářské projekty, které jsou 
podporovány dotacemi z  Operačního programu 
Životní prostředí, zaměřené na dlouhodobý dosta-
tek kvalitní pitné vody. Podmínkou jejich čerpání 
je také budoucí dostatečná tvorba prostředků na 
obnovu takto pořízeného majetku. Cena vodného 
VAK bude dokonce pod úrovní minimální ceny 
stanovené finanční analýzou pro posuzování udr-
žitelnosti projektů OPŽP, která je pro rok 2023 na 
úrovni 48,49 Kč/m3 bez DPH. V  odůvodněných 

případech je však tuto cenu 
možné snížit, čehož VAK ve 
prospěch svých odběratelů 
využije.
V  roce 2022 společnost mu-
sela čelit bezprecedentnímu 
růstu cen většiny důležitých 

vstupů, rozhodla se však udržet platnost cen vod-
ného a stočného na původně stanovené úrovni po 
celý kalendářní rok a veškeré ztráty kryla ze svého 
zisku a z výnosů z vedlejších činností.
Ceny pro rok 2023 tak musí pokrýt nejen předpo-
kládaný růst cen, ale reagovat i na růst v letošním 
roce Významnými faktory jsou zejména tyto vstu-
py:
Rychlý růst cen energií, který i přes veškerou sna-
hou o včasnou fixaci a pečlivý výběr dodavatelů 
dosáhne přibližně 44 %. To u vodného představu-
je více než 1,05 Kč na m3 a u stočného dokonce 
1,67 Kč na m3. I přes to zůstáváme jedním z mála 
provozovatelů s  cenami fixovanými výrazně pod 
cenovými stropy 
Nárůst cen prací i materiálu potřebného na opra-
vy, což ve vodném i přes veškerou racionalizaci 
těchto činností znamená téměř 1 Kč/m3 a u stoč-
ného 1,37 Kč/m3.
Velmi výrazný nárůst finančních nákladů, které 
jsou tvořeny rostoucími úroky z úvěru na nově do-
končené investice. U vodného je to náklad přibliž-
ně 1,24 Kč/m3 a u stočného 0,71 Kč/m3.
Zákonná povinnost tvorby finančních zdrojů na 
obnovu vodohospodářské infrastruktury a potře-
ba vybavovat sítě stále nákladnější technologií 
dálkového sledování, což do budoucna přinese vý-
znamné úspory jak společnosti, tak našim odběra-
telům, ale v počátku to znamená nezanedbatelné 
náklady.
Společnost VAK nadále hledá všechny možnosti, 

TISKOVÁ ZPRÁVA

Představenstvo společnosti Vodovody a kanali-
zace Jablonné nad Orlicí, a.s. (dále jen VAK) na 
svém zasedání dne 29. 11. 2022 posoudilo všech-
ny závazné podmínky cenové regulace oboru, kde 
jsou ceny vodného a stočného zařazeny mezi ko-
modity, jejichž ceny jsou tzv. „věcně usměrňova-
né“. Při tom vzalo v  úvahu předpokládaný vývoj 
cen všech vstupů, zvážilo sociální dopady zvýšení 
cen vodného a stočného a rozhodlo o stanovení 
cen v  oblasti, kde VAK vlastní i provozuje vodá-
renskou infrastrukturu, pro rok 2022 takto:

Odběratelé na většině území obsluhovaného spo-
lečností VAK tak zaplatí v roce 2023 za 1 m3, tj.  
1 000 litrů vody 105,60 Kč/m3 včetně DPH. Cena 
za výrobu a dodávku 1 litru pitné vody včetně ná-
sledného odkanalizování a vyčištění vyproduko-
vané odpadní vody tak činí necelých 11 haléřů. Při 
průměrné spotřebě 100 l na osobu a den, tj. cca 
36,5 m3 za rok je měsíční výdaj za vodné a stočné 
jednoho obyvatele přibližně 321 Kč, oproti cenové 
úrovni roku 2022 se jedná o zvýšení o cca 37 Kč 
za měsíc.
V roce 2022 činil součet cen vodného a stočného 
93,28 Kč/m3 včetně DPH.  Oproti cenám plat-
ným v roce 2022 tak dochází k navýšení vodného  
a stočného celkem o 13,2 % (z toho vodné 14,9 %, 
stočné 11,6 %).
Tato hodnota je pod předpokládanou hodnotou 
inflace a hluboko pod tzv. sociálně únosnou ce-
nou pro rok 2023, kterou stanovuje Státní fond 
životního prostředí pro jednotlivé kraje – u vodné-
ho pro Pardubický kraj je to 76,63 Kč/m3 včetně 
DPH (o více než 45 % nad úrovní ceny VAK) a 
u stočného 64,42 Kč/ m3 včetně DPH (o téměř 
22 % nad cenou VAK). V součtu je sociálně únos-
ná cena 141,05 Kč/ m3, tj. o 1/3 vyšší než cenová 
hladina VAK.
Oborové sdružení SOVAK předpokládá pro rok 
2023 nárůst cen vodného a stočného v  rozmezí 
10 – 30 % a naše společnost se tak pohybuje u dol-
ní meze tohoto rozpětí. Ve srovnání s růstem cen 
elektřiny či plynu je růst cen vodného a stočného 

Ceny za vodné a stočné platné od 1. 1. 2023: 

vodné 47,90 Kč/m3 bez DPH 52,69 Kč/m3 včetně 10 % DPH
stočné 48,10 Kč/m3 bez DPH 52,91 Kč/m3 včetně 10 % DPH
celkem 96,00 Kč/m3 bez DPH 105,60 Kč/m3 včetně 10 % DPH
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jak svoji práci zefektivnit a tlumit dopady inflace 
do rozpočtů svých zákazníků. 
Spotřeba k 31.12.2022 bude v souladu se zákonem 
a odběratelskými smlouvami stanovena výpočtem 
z denních spotřeb fakturovaného období. Odběra-
tel má také možnost stav vodoměru k 31.12.2022 
nahlásit. Z  důvodu nutnosti okamžitého zpraco-
vání tak musí učinit nejpozději do 4. ledna 2023, 
a to prostřednictvím webových stránek www.
vak.cz, či přímo prostřednictvím nově provozo-

vaného zákaznického portálu, do kterého je mož-
né se registrovat tamtéž. Podmínkou pro přijetí  
a následné zpracování samoodečtu vodoměru, 
zadaného ve formuláři „ODEČET VODOMĚ-
RU“ (v rychlých odkazech), je vyplnění správného  
a úplného čísla odběrného místa a názvu odběr-
ného místa (obec, ulice, č.p. - obojí je uvedeno na 
faktuře). Pro registrované uživatele zákaznického 
portálu tato podmínka zcela odpadá.
Jablonné nad Orlicí 7. 12. 2022

 Ing. Bohuslav Vaňous 

Informace z  jednání zastupitelstva obce Klášterec n.O.
k 31. 12. 2022
	z dle § 84 odst. 2 písm. b) zákona č. 128/2000 

Sb., o obcích schvaluje rozpočet obce na rok 
2023, kdy příjmy činí: 34 673 300 Kč, výdaje činí  
46 219 249 Kč. Schodek (příjmy – výdaje) ve výši 
11 545 949 Kč, splátka úvěru na zasíťování Maty-
ášova kopce ve výši 999 968 Kč, splátka úvěru na 
nákup sekačky Kubota ve výši 112 100 Kč, celko-
vě částka 12 658 017 Kč bude hrazena z přebytku 
minulých let. Závazným ukazatelem pro obec na 
straně výdajů je paragraf.
	z dle § 28 odst.1 zákona č. 250/2000 Sb., o roz-

počtových pravidlech územních rozpočtů schva-
luje rozpočet MŠ a ZŠ na rok 2023. Příspěvek na 
provoz příspěvkových organizací MŠ a ZŠ posky-
tovaný zřizovatelem Obcí Klášterec nad Orlicí 
činí: MŠ 629 000 Kč s účelovým určením na pro-
vozní výdaje 399 000 Kč na elektřinu 230 000 Kč, 
ZŠ 2 300 000 Kč s účelovým určením 1 210 000 
Kč na provozní výdaje, na elektřinu 790 000, na 
mzdy 300 000 Kč. Zároveň schvaluje tyto částky 
pro příspěvkové organizace jako závazné ukazate-
le hospodaření na rok 2023. 
	z schvaluje plány činností kontrolního a finanční-

ho výboru na rok 2023
	z bere na vědomí předložené plány činností svých 

výborů na rok 2023
	z bere na vědomí zprávu hodnotící komise o po-

souzení a hodnocení nabídek na veřejnou zakázku 
„Klášterec nad Orlicí – Čertovka – rekonstrukce 
místní komunikace p.p.č. 2318 a 2319/12“.Zastu-
pitelstvo obce Klášterec nad Orlicí jako zadavatel 
na základě provedeného hodnocení a posouzení 
nabídek rozhodl dne 25. 1. 2023 v souladu s ust. 
§§ 122 a 50 zákona č. 134/2016 Sb., že vybraným 
dodavatelem na veřejnou zakázku „Klášterec nad 
Orlicí – Čertovka – rekonstrukce místní komu-
nikace p.p.č. 2318 a 2319/12“ je účastník PSK, 

Jednání dne 25. 1. 2023 
Zastupitelstvo obce Klášterec nad Orlicí:
	z bere na vědomí rozpočtové opatření č. 10 ze dne 

30. 12. 2022 v celkové výši 464 902 Kč 
	z schvaluje výroční zprávu o poskytování infor-

mací za rok 2022 podle zákona č. 106/1999 Sb
	z schvaluje prodloužení nájemních smluv k  by-

tům 
	z schvaluje přidělení bytu
	z schvaluje odpuštění nájmu pro byt Lh. 27/1 za 

období 1/2023 z důvodu problematického připo-
jení bytu k el. Síti
	z schvaluje postup při posuzování žádostí o při-

dělení bytu takto: Pokud žadatel opakovaně (2x) 
odmítne nabídnutý byt, bude jeho žádost z eviden-
ce žádostí automaticky vyřazena. 
	z bere na vědomí informace o průběhu rekon-

strukce bytů 194/7 a 197/4
	z schvaluje uzavřít smlouvy o dílo na rekonstruk-

ci bytu 197/12 s  firmou REKOS Ševčík s.r.o. za 
cenu dle nabídky 488 042 Kč bez DPH a ukládá 
místostarostovi obce smlouvu podepsat
	z souhlasí s  uzavřením dodatku č. 1 ke smlouvě 

č.  4991002591 mezi Obcí Klášterec nad Orli-
cí a společností EKOLA České Libchavy s.r.o.  
IČ: 49813862 o ceně poskytovaných služeb pře-
pravy, využití či odstraňování odpadů s platností 
od 1. 1. 2023
	z souhlasí s uzavřením smlouvy č. MUC002_2023 

mezi Obcí Klášterec nad Orlicí a společností 
ELEKTROWIN a.s. IČ: 27257843 o využití obec-
ního systému odpadového hospodářství a zajiště-
ní zpětného odběru elektrozařízení s platností od 
1. 1. 2023
	z bere na vědomí zprávu polesného p. Jaroslava 

Sklenáře ml. o stavu lesního hospodářství obce za 
rok 2022
	z bere na vědomí zprávu o plnění rozpočtu obce 
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s.r.o. CHOCEŇ, se sídlem T. N. Kautníka 165, 
565 01 Choceň, IČO 63220369, s  nabídkovou 
cenou 6 041 165,28 Kč bez DPH. Zastupitelstvo 
obce Klášterec nad Orlicí ukládá starostce obce 
podepsat s dodavatelem smlouvu o dílo.
	z schvaluje vyhlášení nabídky prodeje CAS T815, 

r. výroby 1985, nejnižší možná nabídka činí 1,5 
mil. Kč, termín podání nabídek 15. 3. 2023
	z rozhodlo vyhovět žádosti Městské knihovny 

Žamberk o individuální dotaci ve výši 2000 Kč 
na účel nákupu knih do střediskového fondu pro 
knihovny obvodu MěK Žamberk
	z souhlasí s  finanční podporou opravy kulturní 

památky „Venkovský dům čp. 4 v  Klášterci nad 
Orlicí“ v případě, že vlastník uspěje se svojí žádos-
tí o dotaci u Pardubického kraje o podporu z pro-
gramu Podpory kultury a památkové péče v roce 
2023 či z dotačního programu MK ČR
	z souhlasí s  finanční podporou opravy kulturní 

památky „Kostel nejsvětější Trojice v  Klášterci 
nad Orlicí“ v  případě, že vlastník uspěje se svojí 
žádostí u Pardubického kraje o podporu z progra-
mu Podpory památkové péče v roce 2023
	z nesouhlasí s poskytnutím finančního daru Mys-

liveckému spolku Adam Pastviny na opravu chaty 
v jejich vlastnictví
	z bere na vědomí informace starostky obce z jed-

nání valné hromady Sdružení obcí Orlicko konané 
dne 16. 12. 2022
	z bere na vědomí informace starostky obce z jed-

nání svazku Rozvoj regionu obcí pod Zemskou 
branou dne 15. 12. 2022
	z bere na vědomí novelu nařízení vlády  

č. 318/2017 Sb. účinnou do 1. 1. 2023 o výši od-
měn členů zastupitelstev územních samospráv-
ných celků a ponechává odměny neuvolněných 
členů zastupitelstva ve výši stanovené dne 19. 10. 
2022 usnesením č. 11/22 a dne 23. 11. 2022 usne-
sením č. 53/22
	z schvaluje poskytnutí finančního daru ve výši 

5000,-- Kč Vodní záchranné službě ČČK Pastviny, 
p. s., IČ 61234257 z rozpočtu obce na rok 2023
	z v souladu s ustanovením § 84, odst. 2, písm. f) 

zákona č. 128/2000 Sb. o obcích ve znění pozděj-
ších předpisů, deleguje paní Bc. Lenku Ševčíko-
vou, jako zástupce obce Klášterec nad Orlicí, která 
je akcionářem společnosti Vodovody a kanalizace 
Jablonné nad Orlicí, a.s. se sídlem Jablonné nad 
Orlicí, Slezská 350, PSČ 561 64, IČ: 48173398, na 
řádné valné hromady, která se konají v sídle spo-
lečnosti ve volebním období r. 2022 – 2026
	z vzalo na vědomí informace o projektové doku-

mentaci opravy hlavní silnice v obci č. III/31218

	z bere na vědomí informace o jednání s  nájem-
cem čp. 135
	z vzalo na vědomí informace o dotační možnosti 

pro občany Nová zelená úsporám light
	z bere na vědomí zprávu Policie ČR o bezpečnost-

ní situaci v obci za r. 2022
	z nemá zájem o novou turistickou mapu
	z schvaluje podání žádosti o poskytnutí dotace na 

zpracování pasportu z  prostředků Pardubického 
kraje. Zastupitelstvo obce souhlasí se zahájením 
procesu tvorby pasportu veřejného osvětlení a 
souhlasí se spolufinancováním projektu, jedná se 
o dofinancování rozdílu mezi celkovou cenou za 
zpracování pasportu a poskytnutou dotací do plné 
výše z vlastních zdrojů
	z bere na vědomí informaci společnosti Senior 

Holding, z. ú. o záměru vybudování smíšeného 
domova pro seniory v Žamberku

Celé znění zápisu a usnesení ze zastupitelstva 
obce je pro občany k nahlédnutí na obecním úřa-
dě, celé usnesení je zveřejněno na

www.klasterecnadorlici.cz

Zpracovala: Lenka Ševčíková, starostka obce 

PŮJČOVNA KNIH 
v Klášterci nad Orlicí v ROCE 2023 

V Obecním domě čp. 167 
v Klášterci nad Orlicí 

bude knihovna otevřena: 
pravidelně ve středu v sudých týdnech 

v čase 15:00-16:00 hod.

Leden: 11.1. 25.1.
Únor: 8.2. 22.2.
Březen: 8.3. 22.3. 
Duben: 5.4. 19.4.
Květen: 3.5. 17.5. 31.5.
Červen:  14.6. 28.6.
Červenec: 12.7. 26.7.
Srpen: 9.8. 23.8.
Září: 6. 9.  20. 9.
Říjen: 4. 10. 18. 10.
Listopad: 1. 11.   15. 11. 29.11.
Prosinec: 13. 12. 
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Vzkaz budoucím generacím
Od roku 2016 je po etapách opravována střecha, 
krovy a věže kostela Nejsvětější Trojice v Klášterci 
nad Orlicí. Etapa r. 2022 – 2023 zahrnuje opravu 
hlavní věže včetně vrcholového kříže a báně. Je 
zvykem do báně věží kostela vkládat vzkazy, bohu-
žel při sundání báně našeho kostela, před opravou 
a zlacením, v ní žádný vzkaz nebyl.
Dne 16. 1. 2023 jsme s panem farářem Jakubem 
Brabencem využili možnost a do báně vložili  
2 schránky se vzkazy budoucím generacím. Jed-
nu měděnou schránku naplnila Římskokatolická 
farnost, druhou Obec Klášterec nad Orlicí. Za 
Obec byla do schránky vložena zpráva o historii  
i současnosti obce, mateřské a základní školy, jed-
no vydání sousedských listů, dále současné mince  
a bankovky a další drobné předměty. Zprávy jsme 
spolu s kolegyněmi z obecního úřadu přepsaly na 
ruční papír dokumentačním perem tak, abychom 
dle rad odborníků zajistily co možná nejdelší tr-
vanlivost a čitelnost textů.
Opravená báň a vrcholový kříž byly na věž kostela 
instalovány 17. 1. 2023, paradoxně bylo v  tento 
den lepší počasí než v  listopadu 2022, kdy hus-

tě sněžilo. Pro mne i pana faráře to byl nevšední 
okamžik, jsem ráda za tuto možnost a věřím, že 
někoho v budoucnu naše zprávy potěší.

Lenka Ševčíková, starostka obce

Tříkrálová sbírka
Vážení a milí spoluobčané,
rádi bychom Vám poděkovali jménem Obce  
Klášterec nad Orlicí za vstřícnost a spolupráci 
při konání Tříkrálové sbírky, kdy se vykoledovalo  
19 119 Kč. Pro srovnání v loňském roce příspěvek 
pro Charitu činil 19 222 Kč.

Velké poděkování patří hasičům, z jejichž řad se 
o doprovod tříkrálových skupin postarali Ondřej 
Rous, Kateřina Melicharová a Silvie Ešíková.
S průběhem akce Vás v následujícím textu blíže se-
známí Ester Renata Mucuś:

Tříkrálová sbírka v Klášterci nad Orlicí
8. ledna 2023 vyrazili do ulic naši koledníci.
„My tři králové jdeme k vám...“, že jsou vám tato 
slova povědomá? Touto koledou nás vítají koled-
níci během Tříkrálové sbírky, největší dobročinné 
sbírkové akce v České republice.
Do koledování se zapojuje více než 70 tisíc dobro-
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volníků, kteří do kasiček vyberou desítky milionů
korun, jež pomůžou statisícům lidí v nouzi pro-
střednictvím Charity Česká republika.
V chladném zimním počasí nachodí koledníci i 
několik kilometrů, při jejich návštěvách přinášejí 
s sebou radost do našich domovů. Odměnou jim je 
hřejivý a dobrý pocit v srdci, že udělali něco krás-
ného a nesobeckého pro někoho jiného a začali 
tak nový rok dobrým skutkem. O to krásnější je, že 
pro tuto sbírku chodí vaše děti a naši malí hasiči, 
jejichž dobro a láska je tolik upřímná.
Letos se této akce zúčastnily 3 skupinky složené z 

těchto koledníků: Tom Kotiza, Kuba Brůna, Máťa 
Škůrek, Terezka Tomanová, Nelča Kalousová, 
Ráďa Fišerová, a ti nejmenší Tom Fišer, Davídek 
Bříza, Mareček Sabota.
Jim a také jejich vedoucím Kátě Melicharové, Sil-
vii Ešíkové a Ondrovi Rousovi patří velké podě-
kování, jelikož se podařilo vybrat neuvěřitelných  
19 119 Kč.
Také bychom chtěli poděkovat i vám, že jste v této, 
pro někoho nelehké době, stále ochotni pomáhat 
ostatním.

Ester Renata Mucuś

Klášterečtí důchodci 
Ve středu 15. 2. 2023 jsme si s Klubem důchodců 
uspořádali výjezdní posezení. 
Autobus nás dovezl do Českých Petrovic, v  hos-
podě na křižovatce jsme měli domluvený oběd  
a potom byla zábava a zpívání s Milošem Siberou 
u jeho harmoniky.
Sešlo se nás dvacet a bylo to velmi příjemné odpo-
ledne. Za to patří dík všem zúčastněným.

Za Klub důchodců Z. Kalousová

Za Obec moc děkuji podepsané 
organizátorce setkání.

L. Ševčíková Foto M. Sibera
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Automobilová RALLYE v Klášterci 29. 4. 2023
V sobotu 29. 4. 2023 se na katastru obcí Pastviny, Klášterec nad Orlicí a České Petrovice pojede auto-
mobilový závod „RALLYE KRÁLÍKY“
Po jednání s pořadateli zastupitelstvo obce Klášterce souhlasilo s trasou závodu, která je vyznačena na 
mapě. Trasa byla projednána s vlastníky okolních pozemků, věřím, že fanoušci automobilového sportu 
si přijdou na své a že všichni budou dodržovat bezpečnostní pravidla a pokyny pořadatelů.

Základní informace 
o průběhu závodu:
V pátek 28. 4. 2023 mají závodní-
ci možnost za běžného silničního 
provozu prohlídku trasy závodu.
Samotný závod proběhne v  sobo-
tu 29. 4. 2023. Úsek silnice v  tra-
se závodu bude uzavřen přibližně 
v době od 7:30 do 17:00. Pohyb 
v uzavřeném úseku bude během 
závodu možný pouze po dohodě s 
pořadateli nebo v době, kdy bude 
úsek pořadateli otevřen. Pořadatel 
předpokládá účast 120 – 150 au-
tomobilových posádek, trasu po-
jedou 2x.
Více informací k závodu najdete 
na www.ralyyekraliky.cz

L. Ševčíková

Není to tak dávno…                                    ( 95 )

vodou, v  místě, kde zdomácněl název Mejdrova 
zátoka. V době napouštění přehrady se už stave-
ní uvádí jako obecní pastouška v  bídném stavu. 

Nebylo ani vykoupeno, pouze zaniklo. 
Laichtrovi se odtud někdy před tím 
vystěhovali do Nekoře. Josef vychodil 
5 tříd obecné školy, 3 měšťanky a 2 po-
kračovací školy. V jednom dokumentu 
je uváděno vyučený elektromechanik, 
v  jiném soustružník kovů. Když uvá-
žíme, že mu bylo 14 let v  roce 1925, 
tak kde se mohl vyučit? V té době byl 
v  našem kraji pouze textilní průmysl. 
Od roku 1929 až do války žil trvale 
v  Praze na různých adresách. Sem 
také patří zmínka o tom, že byl ra-
diomechanikem a letcem RTG ČSA. 
16. 2. 1940 zmizel z  Československa 

a 21. 9. 1940 je už v evidenci R.A.F. v Anglii jako 
svobodník. Během války působil v různých jednot-
kách, zúčastňoval se leteckých bojových operací  

Letec R.A.F.
Historie si s  námi někdy hraje na schovávanou 
a připravuje nám nečekaná překvapení. Kdo by 
čekal, že se 78 let po válce, kdy už 
bylo vše popsáno a sděleno, dozvíme 
úplně nové údaje o našich bývalých 
sousedech a jejich působení za vál-
ky. Ale začnu od začátku. Asi před 
půl rokem dorazila na OÚ v Pastvi-
nách depeše od neznámého člověka, 
vojenského historika, s  informací o 
pastvinském občanovi, který bojo-
val za války v Anglii v letectvu R.A.F. 
To bylo tak neskutečné překvapení, 
jaké těžko něco překoná. Začala 
mravenčí práce. Dnes už mohu ně-
které údaje zveřejnit. Zmíněný voják 
se jmenoval Josef Laichtr, narodil se 
20. 5. 1911 v chaloupce č. 126 Františkovi a Ma-
rii a vyrůstal s  dalšími čtyřmi sourozenci. Číslo 
126 stálo poblíž Studeneckého potoka, dnes pod 
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a průběžně byl povyšován až na rotmistra letectva 
7. 3. 1944. Měl štěstí, přežil. Přežil i těžkou havárii 
letounu Wellington při nouzovém přistání blízko 
letiště, kdy se stroj po nárazu na zem rozpadl a 
vzplanul. Do ČSR se vrátil 24. 8. 1945, 22. 3. 1946 
byl propuštěn z činné služby. Za své činy obdržel 
26. 10. 1942 Čs. medaili za chrabrost, 19. 12. 
1942 Čs. válečný kříž, 11. 5. 1945 Star (hvězda) 
1939 – 1943 a 6. 3. 1946 Čs. vojenskou medaili 
za zásluhy I. stupně. 21. 8. 1948 se v Praze ože-
nil s Věrou, roz. Šimůnkovou a bydlel ve vlastním 
bytě, Preslova 19. O dalším životě Josefa Laichtra 

nemám mnoho údajů, často střídal adresy bytů, 
což velmi znesnadňuje pátrání. Dožil v  Praze do 
pokročilého věku, kde je pochován, není zatím 
známo. Jakýkoliv jeho kontakt s Pastvinami nebyl 
zaznamenán. Faktem zůstává, že před sto a více 
roky bylo jméno Laichtr v Pastvinách docela běž-
né, rodiny tohoto jména žily na několika číslech. 
Pastvinské zastupitelstvo na základě všech těchto 
nově zjištěných informací zahájilo přípravu na 
vyhotovení a umístění pamětní desky, která by to-
hoto málem zapomenutého významného rodáka 
připomínala budoucím generacím.

Miloš Sibera

Blahopřání a poděkování 
panu Mgr. Josefu Kvičerovi

Vážený pane Kvičero,
k Vašemu krásnému životnímu jubileu Vám přeje-
me vše nejlepší a hlavně hodně zdraví.
Velmi si vážíme Vašeho umění a práce, kdy svý-
mi fotografiemi i básněmi významně prezentujete 
krásy Podorlicka a Klášterce nad Orlicí nejen v 
České republice, ale i v zahraničí.
Jsme moc rádi, že můžeme v Sousedských listech 
zveřejňovat krásnou poezii z Vašich básnických 
sbírek Vyznání (2008) a Návraty (2010), a stejně 
tak se můžeme těšit fotografiemi, které přinášejí 
umělecký pohled na náš kraj.

Srdečně Vám děkujeme!

PROBOUZENÍ JARA

Už stýská se mi
po zemi sluncem pohlazené,
po sedmikrásce nalezené
v travičce čerstvě rašící,
blatouchů žluti svítící,
po třpytících se stružkách vody
na cestě plné kamínků,
včelkách, když v jívě mají hody,
berušce sedmém znamínku,
po zpěvu drozdů za svítání,
po pestrých křídlech motýlích
a flétně kosa po klekání,
po vůni země ve chvílích,
kdy v polích zazní po ránu
až z mraků píseň skřivanů.

Ta zima byla letos dlouhá
a s jarem svádí tuhý boj.
Jaro je naděje a touha…

Už za pár týdnů včelí roj
a hnízda plná mláďátek
napíší nové básně sloku,
že je tu opět začátek
té nejkrásnější části roku...

J. Kvičera (Návraty, 2010)
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 Do roku 2023 s novým prezidentem a zvesela 
Předem bych se vážení čtenáři rád omluvil všem, kdo v  posledním vydání Sousedských listů 
v minulém roce marně hledali nějaký příspěvek z Pastvin. Propásl jsem uzávěrku vydání a pak 
už to zkrátka nedoženete. Do začínajícího roku 2023 Vám pevného zdraví a trošku toho štěs-

tíčka za nás, starosty našeho vydavatelského trojspolku (Klášterec n. O., České Petrovice a Pastviny) 
ve vánočním vydání SL popřála Lenka Ševčíková, starostka Klášterce nad Orlicí, za což jí samozřejmě 
děkuji. Tím se nepatrně poodhalilo, kde ta zodpovědnost je a kde to třeba v Pastvinách trošku v něčem 
pokulhává. Taky se maličko ukázalo, že my pánové tak trošičku na ty dámy v některých věcech spoléhá-
me. Zkrátka abych si to u Vás vyžehlil, dovolte mi takto dodatečně Vás pozdravit a do roku 2023 s nově 
zvoleným prezidentem vykročte zvesela a s pevným zdravím. Držme si palce, ať těmi bouřlivými vodami, 
které nás již měsíce obklopují, proplujem pokud možno s co nejmenší újmou.  

     L. Škůrek, starosta

Jak to v Pastvinách dopadlo s odpadovým hospodářstvím v roce 2022???
Je mi jasné co se honí čtenáři v hlavě už po přečtení 
názvu tohoto článku. „To je pořád dokola… Co zas 
ten starosta chce… Málo třídíme… Nepořádek u 
kontejnerů…. Bude se muset zdražovat… atd.“ Já 
samozřejmě chápu, že je to téma nezáživné a otra-
vující, nicméně vzhledem k  výši obecních finanč-
ních prostředků, které je nutné na likvidaci odpa-
dů vynakládat, je potřeba se tím zabývat. Řešení 
třídění, zvyšování 
efektivity třídění 
a snižování cel-
kových nákladů, 
jsou úkoly, které 
nezvládne starosta 
sám, ba ani celé 
z a s t u p i t e l s t v o . 
Trošku to zní jako 
naučené fráze, ale 
bohužel je to tvrdá 
realita, do které 
se musíme zapo-
jit všichni včetně 
chatařů a turistů, 
kteří navštěvují náš region. Aby si každý jednotlivě 
sám pro sebe mohl vyhodnotit a odůvodnit proč je 
potřeba se snažit a třídit, musí mít alespoň základní 
informace.
Odpadové hospodářství je velká kapitola a celkem 
složitý propletenec jednotlivých problematik, ve 
kterém není jednoduché se orientovat, takže hodně 
zjednodušeně a hodně zaokrouhlenými čísly si Vás 
dovolím informovat o financování likvidace odpa-
dů v Pastvinách. Celkové náklady, tedy výdaje za 
rok 2022 se vyšplhaly na částku 733.000,- + část-
ka 292.000,- Kč (což je 1/2 mzdových nákladů na 
našeho zaměstnance a režijní náklady na vozidlo, 
kterým svážíme). Příjmy při aktuálním stanove-

ném ročním poplatku 650,- Kč (tvořené částkami 
471 tis. poplatníci a rekreační objekty, 74 tis. pod-
nikatelé a 205 tis. odměna od EKOKOMU za to že 
třídíme) byly za rok 2022 v celkové výši 750.000,- 
Kč. Rozdíl, který bylo tedy nutné dotovat v  roce 
2022 činí částku 275.000,-. Pokud tento rozdíl 
umoříme prostředky, které byly za rok 2022 vybrá-
ny na základě obecní vyhlášky č. 1/2021 o místním 

poplatku z  pobytu 
(15,- Kč/osoba/den), 
lze konstatovat že 
jsme skončili jak se 
říká šul-nul. Obec 
Pastviny, obdobně 
jako například v Par-
dubickém kraji město 
Seč, je v oblasti vzni-
ku a řešení likvidace 
velkého množství od-
padů znevýhodněna 
velkým množstvím 
rekreačních objektů 
a zvýšeným turistic-

kým ruchem. Zákon o odpadech a související před-
pisy a vyhlášky neřeší a nezohledňují takto specific-
ké obce, přestože všichni (ministerstva, instituce 
řešící problematiku i společnosti jako je např. EKO-
LA) o této obtížné pozici rekreačních regionů vědí. 
Zákonem o odpadech jsou pro všechny obce a měs-
ta (původce odpadu) nastaveny stejné parametry, 
kolik % z  celkového množství by v  kalendářním 
roce mělo činit množství směsného odpadu a kolik 
% jsme povinni vytřídit k dalšímu využití a zpraco-
vání. Mohu Vás ujistit, že toto neplníme a podmín-
ky se budou rok od roku zpřísňovat. Za neplnění 
hrozí sankce – což bude zvyšovat náklady obce na 
řešení odpadové problematiky.

 Vytříděný odpad (sklo, papír, plast, kov) v tunách

Rok 2020 2021 2022

1. čtvrtletí 8,4 14,4 5,2

2. čtvrtletí 16,2 19 34,8

3. čtvrtletí 17,4 24,7 24,2

4. čtvrtletí 20,5 16,8 13,6

celkem 62,5 74,9 77,8
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Co tedy vlastně můžeme dělat pro snížení (zlev-
nění) nákladů obce na likvidaci odpadu? 
Nejjednodušší a nejlevnější je zvýšit efektivitu tak, 
aby se snížily režijní náklady, zmenšila četnost 
svozů a zvýšilo množství vytříděného odpadu, aby 
odměna od EKOKOMU byla vyšší. Stále je v kon-
tejnerech na směsný odpad spoustu skla, papíru, 
plastů, kovů, listí, trávy a dřeva, které tam nepatří. 
Odhaduji, že min. 50% obsahu těchto nádob, za 
který platíme EKOLE drahé skládkovné, lze vytří-
dit. Kdo mi nevěří, nechť se sám přesvědčí. Stačí 
občas nahlédnout do kontejnerů. Budeme-li tomu 
všichni věnovat trochu času a samozřejmě práce 
navíc – tedy třídit, rovnat, sešlapávat, pytlovat, atd. 
NENÍ TO NEREÁLNÁ PŘEDSTAVA, NENÍ TO 
NEREÁLNÝ CÍL. Je jasné, že to nepůjde ze dne na 
den, ale vykazovaná čísla za poslední tři roky hovoří 
jasně, že to jde.
Pokud se nebudeme snažit a rok 2023 neukáže, 
že to zase lze o něco zlepšit, bude muset zastupi-
telstvo koncem roku opravdu opět zvažovat, zda 
zvýšit poplatky.

L. Škůrek, starosta

Jak se v Pastvinách
zase po čase plesalo
Po dvouleté přestávce byly opět hvězdy nakloněny 
zábavě a v Pastvinách jsme si užili v pátek 10. úno-
ra Obecní ples. Naše plesová, dnes již možno říci, 
tradice byla založena v lednu 2015 po rekonstruk-
ci budovy bývalé školy, dnes Společenské centrum 
ŠKOLA. Letos byl termín o měsíc posunut, trošku 
nám do toho vstoupily lednové prezidentské volby.
Na stolech zbylo v sobotu ke třetí ráno pár použi-
tých sklenic, několik tácků pod pivo a dvě žolíko-
vé hrací karty po kouzelnické produkci. Vše už je 
nyní jen vzpomínkou na příjemně strávený večer 
v  doprovodu kapely GAMA. Plný taneční parket 
byl důkazem, že se repertoár tanečníkům líbil. 
Účast byla hojná a tombola opravdu bohatá. Ob-
čerstvení zajištěné Olinkou Faltusovou to skvěle 
doplňovalo. Snad nás vzpomínky na veselé chvil-
ky v družné zábavě a domů donesená tombola, bu-
dou ještě pár týdnů těšit a naladí nás na Pyžamový 
bál, který se chystá na pátek 10. března.

za obec Pastviny, L. Škůrek, starosta

Pro účely hlasování jsou zastupitelům přidělena 
tato čísla 1 – Ladislav Škůrek, 2 – Tomáš Brak, 
3 – Pavlína Faltusová, 4 – Veronika Luxová, 5 – 
Jaroslav Vašina, 6 – Viktor Mašek, 7 – Pavlína 
Suchodolová

Zastupitelstvo obce PastvinyZastupitelstvo obce Pastviny
dne 16. 12. 2022 

přijalo na svém zasedání tato

USNESENÍUSNESENÍ
	z 2022.10.1. zvolilo ověřovateli zápisu Veroniku 

Luxovou a Pavlínu Faltusovou.
hlasování: pro – 1,3, 4,5,7, proti – 0, omluveni – 2, 6

	z 2022.10.2. schválilo program jednání zveřejně-
ný na úřední desce dne 7. 12. 2022.

hlasování: pro – 1,3, 4,5,7, proti – 0, omluveni – 2, 6
	z 2022.10.3. schválilo Střednědobý výhled roz-

počtu na rok 2024 až 2025.
hlasování: pro – 1,3, 4,5,7, proti – 0, omluveni – 2, 6

	z 2022.10.4. schválilo Rozpočet obce na rok 
2023.

hlasování: pro – 1,3, 4,5,7, proti – 0, omluveni – 2, 6
	z 2022.10.5.1. schválilo termíny zasedání zastu-

pitelstva obce Pastviny v roce 2023. Zasedání se 
budou konat ve dnech 6.2. 27.3. 15.5. 26.6. 28.8. 
9.10. 20.11. a 15.12.

hlasování: pro – 1,3, 4,5,7, proti – 0, omluveni – 2, 6

	z 2022.10.5.2. vzalo na vědomí Rozpočtové 
opatření č. 8 ze dne 28.11.2022.
	z 2022.10.5.3. schválilo uzavření Smlouvy o 

vkladovém účtu s  obnovováním s bankou Česká 
spořitelna, a.s., IČO: 45244782. Vklad byl stano-
ven ve výši 5 mil.

hlasování: pro – 1,3, 4,5,7, proti – 0, omluveni – 2, 6
	z 2022.10.5.4. zastupitelstvo schválilo v  soula-

du s ustanovením § 84 odst. 2 písm. f) zákona č. 
128/2000 Sb. o obcích, ve znění pozdějších plat-
ných předpisů, delegaci starosty obce Ladislava 
Škůrka a náhradníka, místostarosty obce Bc. To-
máše Braka, jako zástupce obce Pastviny, která 
je akcionářem společnosti Vodovody a kanalizace 
Jablonné nad Orlicí, a.s., se sídlem Jablonné nad 
Orlicí, Slezská 350, PSČ: 561 64, IČ: 48173398, 
na všechny valné hromady, počínaje valnou hro-
madou, která se bude konat v  roce 2023, jejímž 
předmětem bude schválení auditora, a to po celé 
jejich funkční období až do odvolání.

hlasování: pro – 1,3, 4,5,7, proti – 0, omluveni – 2, 6
	z 2022.10.5.5. schválilo zrušení (demontáž za-

řízení), Lyžařského vleku TLV 12 a pověřilo sta-
rostu jednáním s  místně příslušným Stavebním 
úřadem a zabezpečením nutných administrativ-
ních úkonů ve věci. Využitelné součásti budou 
demontovány a odprodány. Nevyužitelné podpěry 
(sloupy) a lano budou odprodány v ceně šrotu.

hlasování: pro – 1,3, 4,5,7, proti – 0, omluveni – 2, 6
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	z 2022.10.5.6. schválilo uzavření Dodatku č. 3 
k Nájemní smlouvě č. 389/2012 s Líšnickou a.s., 
IČ: 25922921 kterou se s  účinností od 1.1.2023 
vyřazuje na základě vzájemné dohody z  užívá-
ní pozemková p.č. 2154/19. Ostatní ustanovení 
smlouvy včetně platných dodatků nejsou Dodat-
kem č.3 dotčeny.

hlasování: pro – 1,3, 4,5,7, proti – 0, omluveni – 2, 6
	z 2022.10.5.7. schválilo účelové poskytnutí do-

tace z  rozpočtu obce Pastviny ve výši 59.646,- 
Kč v  roce 2022 obchodnímu družstvu KON-
ZUM,   Ústí nad Orlicí, IČ: 00032212. Dotace 
bude poskytnuta v souladu s veřejnoprávní smlou-
vu o poskytnutí dotace z rozpočtu příjmů a výdajů 
obce Pastviny uzavřenou podle § 10a) zákona č. 
250/2000 Sb. mezi poskytovatelem Obcí Pastvi-
ny, IČ: 00279331 a příjemcem KONZUM, ob-
chodní družstvo v Ústí nad Orlicí, IČ: 00032212. 
Předmětem smlouvy je účelové poskytnutí dotace 
na „Zajištění potravinové obslužnosti obyvatel 
v obci Pastviny. 

hlasování: pro – 1,3, 4,5,7, proti – 0, omluveni – 2, 6
	z 2022.10.5.8. schválilo podání žádosti o dotaci 

na podporu provozu obchodů a pojízdných prode-
jen z Programu obnovy venkova 2023+, Pardubic-
kého kraje, Dotační titul 2: Prodejny.

hlasování: pro – 1,3, 4,5,7, proti – 0, omluveni – 2, 6
	z 2022.10.5.9. schválilo podání žádosti o dotaci 

v  rámci programu Podpora budování infrastruk-
tury cestovního ruchu v Pardubickém kraji, před-
mětem záměru je oprava a údržba budovy recepce 
ATC Šlechtův palouk.

hlasování: pro – 1,3, 4,5,6,7, proti – 0, omluveni – 2, 
	z 2022.10.5.10. schválilo zvýšení ceny vodného 

(pitné vody) ze současných 38 Kč/m3 včetně DPH 
na cenu 41,- Kč/m3 včetně DPH a zvýšení ceny 
stočného ze současných 19,- Kč/m3 včetně DPH 
na cenu 22,- Kč/m3 včetně DPH. 

hlasování: pro – 1,3, 4,5,6,7, proti – 0, omluveni – 2, 
	z 2022.10.5.11. schválilo Plánovanou kalkulaci 

ceny vody pro kalendářní rok 2023.
hlasování: pro – 1,3, 4,5,6,7, proti – 0, omluveni – 2, 

	z 2022.10.5.12. na základě žádosti, zastupitel-
stvo schválilo, že neposkytne finanční dar spolku 
Projekt šance, IČ:65995767 se sídlem Ve Smeč-
kách, Praha 1.

hlasování: pro – 1,3, 4,5,6,7, proti – 0, omluveni – 2, 
	z 2022.10.5.13. vzalo na vědomí předběžný ná-

vrh spolupráce a termín závodů v roce 2023 zasla-
ný vedením kanoistiky SK Žamberk, p. V.S. dne 
25.11.2022. Zastupitelstvem bylo konstatováno, 
že areál ATC Šlechtův palouk může být organizá-
torům poskytnut za podmínek, které byly stano-
veny již při řešení obdobné žádosti v  souvislosti 
s přípravou pořádání závodů v květnu 2021.

Ladislav Škůrek, starosta

Výsledky Tříkrálové sbírky 
v Pastvinách
V sobotu 7. ledna se naší obcí znovu prošly sku-
pinky Třech králů, aby lidem popřáli štěstí, zdraví 
a pokoj do nového roku 2023.
Tříkrálová sbírka je sečtená a tak bych chtěla po-
děkovat všem dárcům, kteří přispěli. 
V Pastvinách jsme vybrali opět rekordní částku. 
30.876,- Kč. Je to až neuvěřitelné, v této neklid-
né době. 
Všem koledníkům a vedoucím skupinek, kteří se 
vydali koledovat, a bez kterých by tato sbírka ne-
byla možná, patří velký dík. 
Do nového roku přeji nám všem, abychom pomoc 
Charity nikdy nepotřebovali. Těm, kdo ji potřebu-
jí, přeji hodně zdraví a sil překonávat své těžkosti a 
starosti. A těm, kdo pomoc poskytují, přeji hodně 
sil a trpělivosti.
Je krásné vědět, že nám všem leží na srdcích dobro 
a chuť pomáhat. Díky, Pastviňáci. 

Marie Tomanová

K jednomu z nich přispěl i Tomáš Faltus z Pastvin. 
Titulem mistra republiky na tratích 500m, 1000 a 
5000m ho česká unie sportu nominovala na spor-
tovce roku 2022 v okrese Ústí nad Orlicí v katego-
rii žáci. Slavnostní galavečer proběhl 13.2.2023 
v Ústí nad Orlicí. Všem sportovcům držíme palce 
do dalších závodů.

V. Stejskal, SK Žamberk

Rychlostní kanoistika slaví úspěchy 
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Myslivecký spolek Adam 
Pastviny
Myslivecký spolek Adam Pastviny (dříve Mysli-
vecké sdružení) vznikl v  roce 1992 rozdělením 
mysliveckého sdružení Klášterec nad Orlicí, kdy 
v  rámci nového zákona o myslivosti byla tvoře-
na honební společenstva. Honební společenstvo 
Pastviny vzniklo v uvedeném roce a roku následu-
jícího, tedy v  roce 1993 mu byla uznána honitba 
o rozloze 1503 ha na pozemcích katastrů Nekoř, 
České Petrovice, Petrovičky, Vlčkovice, Klášterec 
nad Orlicí a Pastviny, kterou pronajala našemu 
spolku. Současná výměra honitby je 1444,0087 ha  
a je tvořena pozemky - viz tabulka.
Myslivecký spolek má v současné době 15 členů, 
předsedou spolku je David Roušar. Věkový prů-
měr členů je 59 let. Hlavní činností spolku je spo-
lečný výkon práva myslivosti v pronajaté honitbě  
v souladu se schváleným plánem mysliveckého 
hospodaření a lovu a veřejně prospěšná činnost. 
Výkon práva myslivosti v honitbě se řídí přísluš-
nými právními předpisy, roz-
hodnutími, pokyny příslušných 
správních orgánů a podmínka-
mi nájemní smlouvy. Dále spo-
lek plní své hlavní poslání smě-
řující k zvelebování myslivosti 
a veřejné prospěšnosti zejmé-
na tím, že svou péčí zajišťuje 
zlepšování životního prostředí 
zvěře, zejména přikrmováním  
v zimním období. Dále spo-
lupracujeme se zemědělský-
mi subjekty v katastru ho-
nitby a take pomáháme při 
obnově lesů. Za myslivecký rok 
2021/22 (od 1. 4. 2021 do 31. 
3. 2022) bylo ve spolku uloveno 
50 ks srnčí zvěře (z toho úhyn byl 24 ks - pose-
kání srnčat, sražení autem), 36 ks zvěře černé,  
6 ks vysoké, 2 ks mufloní zvěře, 11 lišek, 2 jezevci, 
3 psíci mývalovití, 1 kuna skalní, 8 holubů, 2 vrá-
ny, 2 straky a na společném honu 2 zajíci.

V současné době rekonstrujeme mysliveckou cha-
tu v Bublačce, kterou financujeme z prostředků 
spolku, které jsou převážně tvořeny příjmy z pro-
deje zvěřiny a z vlastní kapsy. Vítanou pomocí je 
proto finanční dotace Obecních úřadů Pastviny  
a Českých Petrovic, za což jim patří náš dík a bu-
deme tak moci dokončit rekonstrukci chaty tak, 
aby opět sloužila k rekreaci a zábavě zájemcům  
z okolí. Pro následující rok plánujeme kromě my-
slivecké činnosti také dokončení prací na chatě  
a uspořádání akci k propagaci myslivosti mezi 
dětmi v okolí. 
Do roku 2023 přejeme všem zdraví, klid a poho-
du! Myslivosti zdar!

David Roušar, předseda mysliveckého spolku

Hon na drobnou
Dne 12.11.2022 se uskutečnil společný hon na 
drobnou v  okolí Českých Petrovic, kde po pěkné 
procházce a za příznivého počasí byly celkem ulo-
veny 4 ks zajíců a 22 bažantů.

Honu se zúčastnilo 28 myslivců s 6 loveckými po-
mocníky. Bažanty odchoval pro potřeby spolku 
Jirka Kalous z Jedliny.
Myslivosti zdar!

Miloš Roušar, myslivecký hospodář spolku
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25. -26. 3. 2023 
 

Zabíjačka 
Chata Na Čiháku 

 
Tel.: 731 671 671, 603 457 516 

www.chatanacihaku.cz   info@chatanacihaku.cz 

10.
ročník

letní dětský 
tábor

místo: Plátěná osada Splzov
kdy: 12. — 26. 8. 2023 
věk:  7 — 17 let
cena: 5500kč (další sourozenec 5000kč)

expedice
M a y s k ý  
kalendář

Vypravte se s námi na naši další Expedici. Kdesi hluboko v útrobách deštných pralesů Mexika 
se skrývá odpověď na otázku, která zaměstnává vědce po celá staletí. Kolik času zbývá? Co 

na nás čeká?   Přemožme společně nástrahy džungle a zachraňme spolu svět!

guw

y

p

f

nmb

h
j

q

h
j

q
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www.taborovajizda.cz

Táborová Jízda 
vás zve na

 

Finanční podpora až 150 000 Kč pro 
nízkopříjmové domácnosti 
ZA PODMÍNKY ŽE: 

VŠICHNI ČLENOVÉ DOMÁCNOSTI JSOU PŘÍJEMCI STAROBNÍHO 
DŮCHODU, NEBO INVALIDNÍHO DŮCHODU III. STUPNĚ 

Nebo 

DOMÁCNOST POBÍRALA V OBDOBÍ PO 12.9.2022 PŘÍSPĚVEK 
NA BYDLENÍ  

MAS ORLICKO, Z.S. POMÁHÁ ŽADATELŮM 
S VYŘÍZENÍM ŽÁDOSTI ZDARMA. 

 

KE KONZULTACI SE NEJLÉPE REGISTRUJTE  
https://forms.gle/v2fnks5Wjx26vm1w5  

po registraci budete přiděleni odpovědnému pracovníkovi, který 
Vás kontaktuje  

 

Další kontakty: 

ORP ŽAMBERK, KRÁLÍKY, LANŠKROUN 
Eva Hofmanová: tel: 725 662 549 

 

ORP ÚSTÍ NAD ORLICÍ A ČESKÁ TŘEBOVÁ, LANŠKROUN 
Mgr. Dagmar Tenenková, tel: 733 534 105 
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Vážení spoluobčané, rád bych Vás informoval o plánované akci Podorlického autoklubu 
z Opočna. Začátkem února jsme byli požádání autoklubem o povolení automobilových zá-
vodů na katastrech našich obci ve dnech 28. – 29. dubna. Jistě si ještě všichni pamatujeme, 
kdy přes náš katastr byl pořádán závod Trotina rallye pořádaný panem Pavlatou. Tento závod 

je takovým pokračováním tohoto závodu, jelikož posádky závodních automobilů nemohou zapomenout 
na naše tratě, na kterých se jim velice dobře závodilo. Vím, že je to určité omezení nás občanů, ale 
bude to určitě pěkná podívaná. Závodu se podle odhadu bude účastnit 100 posádek. Soutěžní vozy, 
které se závodu zúčastní, jsou upravené vozy ze současné produkce i kategorie historických vozidel  
(1950 - 1991). Soutěžní vozy by měly jezdit v minutových intervalech na uzavřené trati. Budou připrave-
ny objízdné trasy do obcí tak, aby byl zajištěn alespoň jeden přístup. Každý úsek pojedou závodníci dva-
krát. Po dobu závodů bude trať zcela uzavřena. Na trati bude zajištěna služba hasičů i záchranné služby. 
Ty zde nebudou jenom pro závodníky, ale i pro občany. Závody jsou schválené pověřenými úřady, policií 
i Správou a údržbou silnic. V prvním dnu budou probíhat tréninky, které budou probíhat za běžného 
provozu s civilními vozy dle pravidel silničního provozu. Bude zvýšen dohled policie, aby byla dodržová-
na pravidla silničního provozu. Každá posádka bude mít ve voze navigaci s polohou, která je bude také 
hlídat. Porušení předpisů znamená diskvalifikaci v závodě, takže zde bude jenom zvýšený provoz, který 
by nás neměl omezovat. V mapě jsou vyznačeny červenou barvou závodní úseky. První úsek Sobkovice, 
Nekoř- Bredůvka Studené, druhý úsek Pastviny, Klášterec- Lhotka, Klášterec- Čerťák, Jedlina, České 
Petrovice, Petrovičky, třetí úsek Horní Hedeč, Zlatý Potok, Horní Orlice, Dolní Hedeč a poslední úsek 
Horní Lipka, Prostřední Lipka, Heřmanice, Horní lipka, Horní Morava. Hlavní zázemí závodníků bude 
v Králíkách. Přesný časový harmonogram a přehled startovního pole bude předložen 7 dní před daným 
závodem na odkaze www.rallyekraliky.cz Podrobnější informace budeme uveřejňovat na stránkách obcí 
a vývěskách. Věřím, že to bude nezapomenutelná akce.

Luboš Lux, starosta obce 
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Bilanční zpráva odpadového hospodářství za rok 2022 
v obci České Petrovice
Vážení spoluobčané, dle odpadového zákona, 
vás opět musím seznámit s  položkami nákla-
dů a příjmů v odpadovém hospodářství za rok 
2022.
Příjmy z poplatků od občanů  ............... 99 090 Kč
příjem za zajištění zpětného odběru 
tříděného odpadu  ................................ 67 878 Kč
příjem za železo a papír 
ze sběrného dvora  ............................... 19 470 Kč
celkem příjmy  ................................... 186 438 Kč
Výdaje za likvidaci odpadu včetně svozů:
Likvidace komunálního 
odpadu 34 t  ....................................... 123 857 Kč
Likvidace plastů 4,28 t  ........................ 19 355 Kč
Likvidace papíru 3,16 t  ......................... 2 533 Kč
Likvidace skla 6,44 t  ....................................0 Kč
Likvidace nebezpečného 
odpadu za 0,0,16 t ................................. 6 709 Kč
Odměny za manipulaci s  odpadem, úklid sběr-
ných míst a doprava vytříděných komodit do sběr-
ny v Žamberku  .................................. 101 624 Kč
Celkem náklady na likvidaci 
odpadů  .............................................. 254 078 Kč
Doplatek rozdílu, který hradí obec 
z rozpočtu  ........................................... 68 640 Kč

Jsem rád, že se nám podařilo snížit objem ko-
munálního odpadu o čtyři tuny oproti minulé-
mu roku. Nesmíme usnout na vavřínech, je po-
třeba zvyšovat vytříděnost odpadů, jelikož limit 
na sládkování se nám každý rok snižuje. Pro 
letošní rok máme limit 28 tun. Cena poplatku 
za likvidaci odpadů pro rok 2023 zůstává stej-
ná, jelikož díky investicím do odpadového hos-
podářství se nám daří doplatek obce snižovat. 
Úspora financí s porovnáním minulého roku je 
35 000 Kč. Věřím, že pro další roky bude úspora 
ještě větší, jelikož cena za služby od firem, které 
zpracovávají odpad, vzrostla o 20% jenom pro 
letošní rok. 
Tím, že naše obec přešla na trochu jiný systém 
shromažďování odpadu, se nám daří udržet ves-
nici v  čistotě. Musím poděkovat panu Ježkovi, 
panu Lickovi a paní Rousové, kteří mají odpady 
a úklid na starosti. 
Chci poděkovat všem, kteří berou třídění odpa-
dů vážně a těm občanům, kteří na to ještě ne-
přišli, bych rád vzkázal, aby začali přemýšlet, 
protože lhostejnost ke třídění bude jenom pro-
dražovat poplatky. 

Luboš Lux, starosta obce

Schválený rozpočet obce České Petrovice a poplatky 
na rok 2023
Na zasedání dne 10. 12. 2022 zastupitelstvo obce 
České Petrovice schválilo (poté co byl návrh roz-
počtu od 24. 11. 2022 zveřejněn na úřední desce) 
rozpočet na rok 2023 se schodkem 3 754 600 Kč 
(příjmy 3 787 000 Kč, výdaje 7 532 600 Kč). Větší 
část schodku připadá na náklady související s po-
řízením DČOV (domovních čistíren odpadních 
vod). V rozpočtu nemůže být započítána dotace 
na pořízení DČOV cca 5 500 000 Kč. Po započtení 
této dotace a prostředků našetřených v minulých 
letech (cca 5 000 000 Kč) je možné, že obec zvlád-
ne financování bez úvěru.
Tak jako se každého z nás dotýká všeobecné zdra-
žování, samozřejmě ani obecní rozpočet není 
výjimkou a při jeho tvorbě jsme  tuto skutečnost 
zohlednili.
Výše poplatků pro rok 2023:
Poplatek za likvidaci komunálního odpadu je 
splatný nejdéle 31. března 2023. 
Pro osobu trvale přihlášenou k pobytu je poplatek 

550 Kč. Pro vlastníka stavby určené k  rekreaci, 
bytu nebo rodinného domu, ve kterém není při-
hlášena žádná fyzická osoba, je poplatek 550 Kč.
Poplatek ze psa je splatný nejdéle 31. března 
2023. Poplatek za prvního psa je 200 Kč, za dru-
hého a každého dalšího psa téhož držitele pak 
300 Kč.
Poplatek za rekreační pobyt za rok 2022 od-
vede ubytovatel, který poskytuje méně než 10 
lůžek nejdéle 31. března 2023. Ubytovatel, kte-
rý poskytuje 10 a více lůžek odvádí poplatek 
čtvrtletně, nejdéle 15. den měsíce následujícího 
po kalendářním čtvrtletí (tedy nejdéle 15. dubna,  
15. července, 15. října a 15. ledna). Rekreační 
poplatek je 15 Kč za osobu a započatý den pobytu.
Vyhláška stanovuje pro plátce tohoto poplatku 
ohlašovací povinnost, která má přesně určenou 
formu. Finanční výbor zpracoval formulář „Ohlá-
šení k místnímu poplatku z pobytu“, který spolu 
s dopisem obecní úřad České Petrovice již na 
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podzim 2021 rozeslal plátcům (ubytovatelům). 
Stále jsou ubytovatelé, kteří veřejně inzerují, ale 
k poplatku se nepřihlásili. Finanční výbor situa-
ci kolem ubytovacích poplatků pozorně sleduje, 
včetně možného vzniku celostátního programu na 
sledování ubytovacích poplatků, na kterém pracu-
je Ministerstvo pro místní rozvoj. Během března 

finanční výbor předloží zastupitelstvu zprávu  
o výběru poplatku za rok 2022, na základě které se 
bude postupovat dále.
Rozpočet a úplná znění vyhlášek jsou k dispozici 
na webových stránkách obce nebo v úřední hodiny 
na obecním úřadě.

Finanční výbor obce České Petrovice

Zápis z jednání zastupitelstva obce České Petrovice 
ze dne 10. 12. 2022 Hlasování: 7 x 0 x 0

Usnesení 02/12/2022 bylo schváleno.

3. Informace o stavu hospodaření obce 
k 30. 11. 2022
Starosta předložil zastupitelům informace o stavu 
hospodaření obce k 30. 11. 2022. 
 Příjmy celkem:  ..................... 3 789 928,86 Kč 
 Výdaje celkem:  ..................... 3 672 057,66 Kč
 Přebytek:  ................................  117 871,20 Kč
Stav finančních prostředků k 30. 11. 2022 
 Stav účtu KB:  ....................... 3 974 613,24 Kč
 Stav účtu ČNB:  .................... 1 017 400,53 Kč
 Stav pokladny:  ..........................  89 666,00 Kč
 Zůstatek úvěru:  .................................  0,00 Kč
 Nezaplacené poplatky:  ................ 4 534,00 Kč
 Nezaplacené nájemné 
 po splatnosti:  ............................... 2 559,00 Kč
 Nezaplacené faktury 
 po splatnosti:  ............................... 1 185,52 Kč
 Splátkový kalendář 
 – zbývá k zaplacení:  ............................ 0,00 Kč
Usnesení 03/12/2022: Zastupitelstvo obce České 
Petrovice bere na vědomí informaci ohledně stavu 
hospodaření obce k 30. 11. 2022.

4. Rozpočtové opatření č. 3
Starosta předložil ke schválení rozpočtovou změ-
nu č. 3, která upravuje rozpočet na straně výdajů 
např. na opravu cesty, nákup Sousedských lis-
tů, odizolování budovy čp. 27, el. energie čp. 27  
a dalších; a příjmů o dotaci na volbu prezidenta  
a příjem z DPH. Rozpočtové opatření č. 3 je pří-
lohou zápisu.
Návrh usnesení 04/12/2022: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje rozpočtové opatření č. 3.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 04/12/2022 bylo schváleno.

5. Smlouva o smlouvě budoucí s ČEZ Dis-
tribuce
Starosta seznámil zastupitele se Smlouvou  

Přítomni: viz prezenční listina
Zapisovatel: Brandejsová Jitka
Ověřovatelé: Fišer Michal, Žďárský Oldřich
Omluveni: 
 Hlasování: Pro x Proti x Zdržel se

1. Program jednání + kontrola z minula
Starosta seznámil s programem jednání a požádal 
o hlasování o programu.

1. Kontrola z minula
2. Rozpočet obce na rok 2023
3. Stav hospodaření obce k 30. 11. 2022
4. Rozpočtové opatření č. 3
5. Smlouva o smlouvě budoucí s ČEZ Distri-

buce
6. Zpráva z Valné hromady Honebního spole-

čenstva Pastviny
7. Různé  – zhodnocení roku 2022 

                           – plán na rok 2023 
                          – poděkování
Návrh usnesení 01/12/2022: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje program zasedání.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 01/12/2022 bylo schváleno.

2. Schválení rozpočtu obce na rok 2023
Předseda finančního výboru M. Fišer předložil ke 
schválení rozpočet obce na rok 2023. Rozpočet byl 
řádně vyvěšen na webových stránkách i na úřední 
desce obce České Petrovice. Do dnešního dne ne-
byly vznešené žádné námitky ani připomínky.
Rozpočet na rok 2023

Příjmy:  3 787 000,-
Výdaje:  7 532 600,-
Schodek:  3 745 600,-

Schodek rozpočtu bude financován z finanční re-
zervy naspořené z minulých let.
Návrh usnesení 02/12/2022: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje rozpočet obce na rok 2023 
jako schodkový. Rozdíl bude financován z  rezervy 
naspořené z minulých let.
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o smlouvě budoucí s ČEZ Distribuce na věcné bře-
meno vzniklé při rozšíření elektrické přípojky na 
soukromé pozemky žadatele. Jednalo by se o pro-
tlak 1 m pod obecní komunikací s  újmou v  hod-
notě 2 000,- Kč. Proběhla diskuze, zda je možné 
vedení elektrického kabelu jiným způsobem.
Návrh usnesení 05/12/2022: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje Smlouvu o smlouvě bu-
doucí na věcné břemeno s ČEZ Distribuce.
Hlasování: 3 x 4 x 0
Usnesení 05/12/2022 nebylo schváleno.

6. Zpráva z  Valné hromady Honebního 
společenstva Pastviny
Zástupce obce M. Hovad seznámil zastupitele 
s  obsahem Valné hromady Honebního společen-
stva Pastviny, která proběhla 30. 11. 2022. Na 
Valné hromadě se schvaloval Jednací, hlasovací a 
volební řád, Zpráva honebního výboru o činnos-
ti, hospodaření společenstva, aktualizace stanov, 
smlouva na pronájem honitby pro Adam – mysli-
vecký spolek Pastviny. Byly nové volby na předse-
du, místopředsedu, honební výbor.
Usnesení 06/12/2022: Zastupitelstvo obce České 
Petrovice bere na vědomí informace z Valné hroma-

dy Honebního společenstva Pastviny.

7. Různé
Závěrem starosta L. Lux seznámil přítomné 
s  výčtem úspěšně realizovaných akcí uplynulého 
roku 2022 v naší obci: odizolování budovy čp. 27, 
oprava omítek v  celé budově, rekonstrukce bytu 
v  čp. 27, práce na sběrném dvoře, změna naklá-
dání s odpadem, cesta k Voksom, fasáda kapličky  
a další. 
Starosta dále informoval o plánech na příští rok 
2023: vybudování DČOV v obci, dokončení oprav 
na čp. 27, dokončení prací na sběrném dvoře, po-
kračovat v  opravách sakrálních památek, okapy 
na kapličce, podpořit plánované akce spolků.
Starosta dále poděkoval bývalým zastupitelům 
za práci pro obec během posledního volebního 
období, hasičům, Novému klubu, klubu důchod-
ců, všem pracovníkům, kteří pracují pro obec:  
p. knihovníkovi, pí. účetní, pí. kronikářce, úkli-
du budov, sekání trávy, třídění a úklidu odpadů, 
správkyni kapličky a správkyni chaty u koupaliště. 
Na závěr popřál všem krásné prožití vánočních 
svátků, hodně zdraví a osobní spokojenosti.

Luboš Lux, starosta obce

Zápis z jednání zastupitelstva obce České Petrovice 
ze dne 7. 2. 2023

Přítomni: viz prezenční listina
Zapisovatel: Brandejsová Jitka
Ověřovatelé: Bílek Václav, Buryška Jaroslav
Omluveni: ---
 Hlasování: Pro x Proti x Zdržel se

1. Program jednání + kontrola z minula
Starosta nejprve pro kontrolu připomněl usnese-
ní z minulého zasedání, dále seznámil zastupitele 
s programem jednání. 

Program:
1. Program jednání a kontrola z minula
2. Žádosti o změnu územního plánu
3. Zřízení sjezdu na parcele č. 418/1 (projek-

tová dokumentace)
4. Smlouva o smlouvě budoucí s ČEZ Distri-

buce
5. Smlouva s knihovnou Žamberk
6. Žádost pana Čipery
7. Střednědobý výhled na období 2023 – 2027
8. Různé –  Kniha Walter

                    Inventury majetku obce

 Králická rallye
 Plnění rozpočtu a stav hospodaření 
 obce k 31. 12. 2022
Původní program byl doplněn o bod Střednědo-
bého výhledu na období 2023 – 2027 a Informa-
ci k  plnění rozpočtu a stavu hospodaření obce  
k 31. 12. 2022. Následně bylo hlasováno o progra-
mu zasedání. 
Návrh usnesení 01/02/2023: Zastupitelstvo obce 
schvaluje program jednání
Hlasování 7x0x0
Usnesení 01/02/2023 bylo schváleno

2. Žádosti o změnu územního plánu
Starosta nejprve předal slovo místostarostovi 
Martinu Hovadovi, který má na starost jednání 
ohledně územního plánu. Zastupitelé se s žádost-
mi předem seznámili, a tak místostarosta vždy jen 
přečetl danou žádost a nechal o ní hlasovat. Očís-
lované jsou podle data jejich podání.
Hlasování o schválení jednotlivých žádostí:
Č. 1 Žádost pana K. Buřivala - změna využití 
části pozemku parc. č. 653/15 z důvodu řešení ro-
dinného bydlení

Hlasování: 2x5x0
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Č. 2 Žádost paní P. Veselé – změna využití po-
zemku parc. č. 240/1 z důvodu budoucí výstavby 
rekreačních objektů  Hlasování: 0x7x0
Č. 3 Žádost pana L. Bernarda - změna využití 
pozemků parc. č. 453/1 a 446/2 z důvodu stavby 
rodinného domu  Hlasování: 7x0x0
Č. 4 Žádost pana M. Fišera - změna využití po-
zemku č. 456, 457, a 1420/1 ze smíšené plochy 
zeleň na bytovou výstavbu  Hlasování: 5x0x2
Č. 5 Žádost pana V. Černohouse - změna využití 
pozemku parc. č. 646/7 z důvodu výstavby rodin-
ného domku  Hlasování: 1x6x0
Č. 6 Žádost pana R. Rusnáka - vymezení pozem-
ků parc. č. 647/8 a 653/23 do zastavitelné plochy 
bydlení  Hlasování: 5x0x2
Č. 7 Žádost pana T. Břízy - změna využití po-
zemků parc. č. 1126/1 a 1042/1 z důvodu řešení 
rodinného bydlení a rozvoje podnikatelské (země-
dělské) činnosti  Hlasování: 7x0x0
Č. 8 Žádost pana M. Baiera - vymezení části po-
zemku parc. č. 1126/11 do plochy vodní z důvodu 
zadržování vody v krajině  Hlasování: 6x0x1
Č. 9 Žádost manželů Střelečkových - změna vy-
užití pozemku parc. č. 790/1 z důvodu budoucího 
vybudování doplňkové stavby rodinného domu 
čp. 55  Hlasování: 7x0x0
Návrh usnesení 02/02/2023: Zastupitelstvo obce 
schvaluje podané žádosti o změnu územního plánu 
č.3 pana Bernarda, č.4 pana Fišera, č.6 pana Rus-
náka, č.7 pana Břízy, č.8 pana Baiera a č.9 manže-
lů Střelečkových.
Usnesení 02/02/2023 bylo schváleno
Návrh usnesení 03/02/2023 Zastupitelstvo obce 
neschvaluje podané žádosti o změnu územního 
plánu č.1 pana Buřivala, č.2 paní Veselé a č.5 pana 
Černohouse.
Usnesení 03/02/2023 bylo schváleno

3. Zřízení sjezdu na parcele č. 418/1 
    (projektová dokumentace)
Starosta informoval zastupitele o pokračování a 
projektové dokumentaci ke zřízení sjezdu na par-
cele č. 418/1. Manželé Sodomkovi již splnily dal-
ší body dané obcí pro prodej obecního pozemku 
na vznik příjezdové komunikace k jejich stavební 
parcele. Zastupitelé berou na vědomí projektovou 
dokumentaci.
Přijato usnesení 04/02/2023: Zastupitelstvo 
obce bere na vědomí projektovou dokumentaci ke 
zřízení sjezdu na parcele č.418/1 a pověřuje sta-
rostu k dalšímu  jednání.

4. Smlouva o smlouvě budoucí 
     s ČEZ Distribuce

Starosta znovu předložil zastupitelům Smlouvou 
o smlouvě budoucí s ČEZ Distribuce na věcné 
břemeno vzniklé při rozšíření elektrické přípojky 
na soukromé pozemky žadatele. Smlouva byla na 
bodu jednání již v prosinci, kdy zastupitelé pově-
řili starostu zjištěním, zda nejsou jiné možnosti 
vedení elektrické přípojky než pod obecní cestou. 
Zákon jim ale ukládá v zastavěné oblasti rozšíření 
zemí. Jedná se tedy o protlak 1 m pod obecní ko-
munikací s újmou v hodnotě 2 000,- Kč. Zastupi-
telé ještě pověřili starostu v jednání o vyšší částku 
za protlak.
Návrh usnesení 05/02/2023: Zastupitelstvo obce 
schvaluje podepsat Smlouvou o smlouvě budoucí  
s ČEZ Distribuce na věcné břemeno vzniklé při 
rozšíření elektrické přípojky na soukromé pozemky 
žadatele.
Hlasování  4x0x3
Usnesení 05/02/2023 bylo schváleno

5. Smlouva s knihovnou Žamberk
Zastupitelé projednali smlouvu o odborné pomoci 
s knihovnou Žamberk s úplatou 1000 Kč za rok. 
Tato smlouva zahrnuje pravidelnou výměnu a ob-
novu nových knih. 
Návrh usnesení 06/02/2023: Zastupitelstvo 
obce schvaluje smlouvu o odborné pomoci s kni-
hovnou Žamberk s úplatou 1000 Kč za rok.
Hlasování 7x0x0
Usnesení 06/02/2023 bylo schváleno

6. Žádost pana Čipery
Starosta předložil zastupitelům žádost pana Čipe-
ry o vyjádření se ke stavbě rekreačního domku na 
parcele č. 237/1 a případného napojení na obecní 
komunikaci. Součástí žádosti byly i předběžné si-
tuační nákresy stavby pro lepší představu.
Návrh usnesení 07/02/2023: Zastupitelstvo 
obce schvaluje žádost pana Čipery a souhlasí s vý-
stavbou rekreačního domku na parcele č. 237/1 
a napojení na obecní cestu s tím, že pan Čipera je 
obeznámen s  konáním kulturních akcí v  zázemí  
u požární nádrže sousedící se zmiňovanou par-
celou na výstavbu a vybudováním vsaku z  ČOV  
ze sousedního domu čp. 38.
 Hlasování : 6x1x0
Usnesení 07/02/2023 bylo schváleno

7. Střednědobý výhled hospodaření 
     na období 2023 - 2027
Starosta předložil zastupitelům k  projednání ná-
vrh střednědobého výhledu rozpočtu obce na ob-
dobí 2023 – 2027. Dokument je součástí přílohy 
zápisu.



SOUSEDSKÉ LISTY 25

Návrh usnesení 08/02/2023 : Zastupitelstvo obce 
schvaluje Střednědobý výhled hospodaření obce 
České Petrovice na období 2023 – 2027.
Hlasování 7x0x0
Usnesení 08/02/2023 bylo schváleno

8. Různé
Walter kniha
Místostarosta vysvětlil zastupitelům situaci 
ohledně knihy s fotografiemi pana Waltera. Bohu-
žel nejsou schopni splnit naše podmínky s deseti 
pohlednicemi v knize, protože se bohužel našly jen 
tři. Došlo tedy znovu k hlasování, zda máme stále 
zájem o nákup knih. 
Návrh usnesení 09/02/2023 : Zastupitelstvo obce 
schvaluje nákup knih s  pohlednicemi Českých Pet-
rovic a okolí od pana Waltera v počtu 20 kusů.
Hlasování: 5x0x2
Usnesení 09/02/2023 bylo schváleno

Inventura majetku obce
Starosta přečetl zprávu o výsledku inventarizace 
majetku obce, která proběhla za dohledu inven-
tarizační komise ve složení předseda: Luboš Lux, 
členové: Václav Bílek, Ing. Oldřich Žďárský a 
Martin Hovad. 
Komise vyřadila majetek v hodnotě 80 554,15 Kč. 
Dále doporučila pro lepší přehled vytvořit seznam 
pro položky do 3000 Kč. Komise doporučila za-
stupitelstvu schválit inventarizaci majetku za rok 
2022.
Návrh usnesení 10/02/2023: Zastupitelstvo obce 
schvaluje inventarizaci majetku za rok 2022.
Hlasování: 7x0x0
Usnesení 10/02/2023 bylo schváleno

Králická rallye
Starosta informoval zastupitele o žádosti Podor-
lického autoklubu o konání Králické rallye na ka-
tastru naší obce. Jedná se o automobilový trénink 
a závody v termínu 28. – 29. 4. 2023. 
Návrh usnesení 11/02/2023 : Zastupitelstvo obce 
schvaluje konání Králické rallye na trase v  katas-
trálním území naší obce.
Hlasování: 5x0x2
Usnesení 11/02/2023 bylo schváleno

Plnění rozpočtu a stav hospodaření obce 
k 31. 12. 2022
Starosta předal slovo předsedovi finančního vý-
boru Michalu Fišerovi, který seznámil zastupitele 
s  plněním rozpočtu a stavem hospodaření obce 
k 31. 12. 2022
Plnění rozpočtu k 31. 12. 2023

 Příjmy schválené:  .......3 150 000,00 Kč 
 Příjmy skutečnost:  ......4 244 941,42 Kč
 Výdaje schválené:  ......  8 393 600,00 Kč 
 Výdaje skutečnost:  .....  4 052 819,07 Kč
 Rozdíl schválený:  ......- 4 409 600,00 Kč
  Rozdíl skutečnost: .........  192 122,35 Kč
I když byl rozpočet navržen schodkový, podařilo se 
nám hospodařit s  přebytkem. Hlavním důvodem 
je, že plánovaná výstavba domácích ČOV se bude 
realizovat až v roce 2023 a plánovaná oprava ko-
munikace k Voksom se uskutečnila v menším roz-
sahu, než bylo plánováno. Daňové příjmy obce byly 
vyšší, než se předpokládalo. Naopak kvůli inflaci a 
dalším vlivům se navýšily výdaje na úpravu býva-
lého teletníku a opravy budovy obecního úřadu. 

Stav finančních prostředků k 31. 12. 2022 
 Stav účtu KB: ..............4 012 262,19 Kč
 Stav účtu ČNB:  ...........1 023 264,73 Kč
 Stav pokladny:  ................  30 738,00 Kč
 Zůstatek úvěru: .......................  0,00 Kč
 Nezaplacené poplatky:  .......4 750,00 Kč
 Nezaplacené nájemné 
 po splatnosti:  ........................... 0,00 Kč
 Nezaplacené faktury 
 po splatnosti:  ........................... 0,00 Kč
 Splátkový kalendář 
 – zbývá k zaplacení:  ................. 0,00 Kč
Usnesení 12/02/2023: Zastupitelstvo obce bere 
na vědomí zprávu finančního výboru o plnění roz-
počtu a hospodaření obce k 31. 12. 2022

Luboš Lux, starosta obce

Tichý svět Vám pomůže 
s řešením ztráty sluchu
Hledáte vhodného lékaře, který vám vyšetří sluch, 
nebo byste rádi získali přehled o kompenzačních 
pomůckách? S tím Vám mohou zdarma pomo-
ci konzultantky z pobočky Tichého světa o. p. s., 
které poskytují poradenství lidem se sluchovým 
postižením po celém Pardubickém kraji. Mimo 
jiné Vám pomohou také s vyřízením úředních zá-
ležitostí, dluhovou problematikou nebo třeba se 
zvládnutím moderních technologií, ať už se jedná 
např. o vyhledávání na internetu nebo ovládání 
chytrého telefonu. 
Kontaktovat je můžete na některém z  těchto 
kontaktů: Pavla Míková, e-mail: pavla.mikova@
tichysvet.cz | mobil: 722 975 567 nebo osobně v 
kanceláři, kde jsou každé úterý a čtvrtek v čase od 
9:00 – 16:00 hod. Adresa: Jana Palacha 1552, Par-
dubice 53002 (1. patro administrativní budovy)
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Včelaři v Klášterci nad Orlicí
V neděli 5. 2. 2023 se konala včelařská výroční 
schůze ZO Klášterec nad Orlicí. Po přivítání pro-
běhla tichá vzpomínka na pana Oldřicha Kodytka.
Programem schůze byly organizační záležitosti, 
hodnocení roku 2022 a také přivítání nového čle-
na pana Mgr. Martina Hulce.
Vyslechli jsme zprávu pokladníka Jiřího Matyáše 
a zprávu revizní komise připravil Bronislav Štam-
baský.
Předseda Michal Fišer a jednatel Michal Brejtr 
nás informovali o aktuálním dění v oblasti včelař-
ství a připojili několik statistických údajů.
Pro zajímavost uvádíme: V naší ZO je nyní 38 re-
gistrovaných členů, kteří mají včelstva převážně  
v Klášterci n. O., Pastvinách a Českých Petrovicích. 
K 1. 9. 2022 bylo v naší ZO 348 včelstev. Místní 
včelaři v roce 2022 získali 5 159kg medu, 154,5kg 
vosku a vychovali 85 matek.

Po skončení výroční schůze proběhla zajímavá  
a poutavá přednáška paní Mgr. Moniky Jindrové - 
Získání, zpracování a využití včelích produktů.
V diskuzi jsme se nejvíce zabývali úhyny včelstev 
způsobené převážně roztočem Varroa destructor. 
I v naší ZO došlo k téměř 20% ztrátám.
Zdraví našich včel nám velmi leží na srdci, a proto 
mnoho našich členů i včelařů ze širokého okolí na-
vštívilo již v pátek 3. 2. 2023 v Sokolovně v Kláš-
terci velmi zajímavou přednášku, kterou pořádala 
ZO Kunvald. Přednášel Dr. Danihilík z univerzity 
Olomouc na téma Prevence ztrát včelstev včasnými 
zásahy proti nim.
Už se moc těšíme, až bude u česna zase živo, a aby 
nám čas do té doby rychle utekl, jistě mnozí z nás 
navštíví 19. 3. 2023 přednášku Chov matek, na 
kterou jsme byli pozváni ZO Králíky.
Tak včelkám zdar! :)        Olga Kalášková

OLYMPIÁDA DĚTÍ A MLÁDEŽE 2023
ODM je projektem Českého olympijského výboru, 
který se odehrává ve dvouletých cyklech a střídá 
se jejich letní a zimní podoba. Jedná se o sportovní 
klání krajských výprav z celé republiky pro mladé 

sportovce ve věku od 12 do 16 let v  duchu velké 
olympiády. Reprezentační výpravy sestavují kra-
je na základě nominačních kritérií jednotlivých 
sportovních svazů.
Letošní rok se konal 20. ročník Olympiády dětí 
a mládeže a pořádání připadlo Královéhradecké-



SOUSEDSKÉ LISTY 27

mu kraji s dějištěm ve Špindlerově Mlýně a okolí. 
Na ODM za Pardubický kraj se nominoval Jirka 
Kristejn (Klášterec) na  biatlon a Martin Rous 
(Helvíkovice) na klasické lyžování /odchovanci 
oddílu běžeckého lyžování při TJ. SOKOL Klášte-
rec n. Orl./. Měli jako výprava to štěstí, že byli uby-
továni přímo ve Špindlu v hotelu Volareza, který 
byl zároveň i Olympijským domem, kde probíhal 
veškerý doprovodný program včetně medailových 
ceremoniálů. 
Na závody dojížděli do Vrchlabí, kde měli kluci na 
programu dva závody individuální a Martin jel na-
víc i závod štafet. Bereme-li v úvahu celoroční ná-
plň přípravy dětí v našem oddílu (např. Jířa začal 
střílet v říjnu), tak to při účasti republikové špičky 
v jednotlivých disciplínách neměli kluci vůbec jed-
noduché. Ve 26členné konkurenci se umístil Jirka 
na 13. a 16. místě. Martin na 9. a 17. místě a jako 
štafeta vybojovali 9. místo.

Celá akce se náramně vydařila, sportovní atmo-
sféra pohltila úplně každého a kluci by vám zce-
la určitě potvrdili, že se vyplatí o účast na ODM 
usilovat.
O zastoupení v  alpských disciplínách se na 
ODM za Pardubický kraj postarali Pepa a Anička 
Břízovi (Klášterec) /sportovci ze SKI KLUBu Ústí 
nad Orlicí/, kteří o účasti napsali:
Pepa: „ODM jsem se účastnil již podruhé. Líbila 
se mi organizace. Pořadatelé se o nás velmi dobře 
starali. Měli jsme hezké ubytování ve Špindlero-
vě Mlýně a závodní tratě se nacházely na Horních 
Mísečkách a Medvědíně.
Za Pardubický kraj nás v alpských disciplínách 
závodilo dvanáct. Myslím, že jsme měli dobrou 
partu. Škoda, že se na závodech během sezóny  
s některými už dál nepotkáme. Tímto bych je chtěl 
určitě pozdravit.
Závodili jsme ve třech disciplínách: slalom, obří 

Anna Břízová a Patrik Eliáš Martin Rous a Jiří Kristejn
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slalom a vyřazovací závod čtyřčlenných družstev.
V mé nejsilnější disciplíně - slalomu - jsem chtěl 
jet do pátého místa. Jízda ve druhém kole se mi 
nepodařila, jak bych si přál a nakonec jsem skon-
čil osmý. Závod v obřím slalomu se mi nepovedl.“
Anička: „Já jsem byla na ODM poprvé. Souhlasím 
s bráchou, že organizace celé akce byla skvělá. 
Líbilo se mi i to dění v olympijském domě, kde 
jsem se například potkala s Patrikem Eliášem, 
který hrál 21 let v NHL. Působil na mě jako velmi 
skromný člověk. Se svými výsledky z olympiády 
jsem celkem spokojená. V kategorii starších žákyň 
závodím prvním rokem, takže soupeřím se starší-

mi holkami. Měla jsem poměrně vysoká startovní 
čísla, která byla nevýhodou, protože trať byla od 
sluníčka měkká a někde i rozbitá. Proto jsem s 10. 
a 12. místem spokojená. Ve vyřazovacím závo-
du jsem byla v družstvu se dvěma mladšími žáky  
a s bráchou a podařilo se nám postoupit z kvali-
fikace do hlavního závodu, kde se nám po pádu 
zranil náš kolega a proto jsme nakonec skončili 
devátí.“
Pepa a Anička: „Děkujeme všem, kteří nám bě-
hem konání zajišťovali dopravu, potřebný servis 
a zázemí.“

Zdenda Kristejn

Předvánoční čas ve škole
Závěr kalendářního roku jsme ve škole prožili netra-
dičně. Navštívil nás pan Krögler, člen místního mysli-
veckého spolku, který děti seznámil s činností mysliv-
ce během celého roku. Přivítal je loveckými signály, 
které sám zahrál na lesní roh. Jeho poutavý výklad 
doplněný ukázkami preparátů zvěře, shozů a knih byl 
pro děti velkým zážitkem. Po besedě děti vyzvedl pan 
farář, který je vzal do kostela. Ukázal jim místa, která 
člověk běžně nenavštíví: sakristii a kůr, na kterém si 
děti společně zazpívaly. Děkujeme oběma za čas, kte-
rý dětem naší školy věnovali.        Učitelky a žáci školy 
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Dětský karneval
Stejně jako loni touto dobou byl v klášterecké 
sokolovně 18. února 2023 zaznamenán nadprů-
měrný výskyt princezen, čarodějů a jiných pohád-
kových bytostí, více či méně exotických zvířat, ale 
třeba i malých hasičů na výjezdu. Dětského kar-
nevalu organizovaného T. J. Sokol Klášterec nad 
Orlicí se zúčastnilo přes 100 krásných dětských 
masek. Program byl pestrý a věříme, že si ho 
všichni užili. Velké díky patří všem, kteří přispěli 
sponzorským darem nebo svou pomocí. 

Pavla Fišerová a Jana Štefková
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Lyžařský výcvik 1. a 2. stupně
Rozhodnutí uspořádat lyžařský výcvik pro 2. stupeň nebylo úplně jednoduché. Počasí nám moc nepřálo, 
okolo školy zeleno, teploty nad nulou. Ale předpověď začínala být příznivější, a tak jsme se rozhodli, že 
se snad výcvik podaří uskutečnit v naplánovaném termínu. A podařilo. 19 žáků z 6. a 7. třídy si užilo 

parádní týden ve Ski areálu 
v  Českých Petrovicích. Ně-
kteří zvládli své první ob-
louky na lyžích nebo snow-
boardu, jiní vylepšovali svoji 
techniku a určitě si všichni 
v příštím roce troufnou i na 
větší sjezdovky při pobyto-
vém výcviku. 
Ve stejném termínu se také 
mohli v  odpoledních hodi-
nách zúčastnit výcviku pod 
vedením instruktorů z  ly-
žařské školy Ski Baier žáci  
1. stupně. Patnáct odvážných 
lyžařů se kopce vůbec nebálo.  

Všichni zvládli jízdu na vleku, parádní oblouky i malé obloučky. A na závěr dokonce porovnali své umění 
při závodě v brankách. 

Yvona Franková a Dana Roušarová 

Masarykova základní škola Klášterec nad Orlicí a Obec Klášterec nad Orlicí vás zvou na 

OSLAVY 100 LET ŠKOLY, SETKÁNÍ UČITELŮ, 
SPOLUŽÁKŮ, RODÁKŮ, …

23. – 25. 6. 2023
Kontaktujte své učitele, spolužáky, známé, …  A pokud škole nebo obci poskytnete tyto kontakty 

(adresa nebo tel. nebo mail), rádi pošleme oficiální pozvánku.  Děkujeme!
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Zimní radovánky se sněhem na školní zahradě.

Na konci ledna děti absolvovaly lyžařský kurz v areálu Ski Baier Č. Petrovice a lyžování se jim moc líbilo.
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SOUSEDSKÉ LISTY č. 173 - periodický tisk územního samosprávného celku, vydává Obec Klášterec n. O.
ve spolupráci s obcemi Pastviny, České Petrovice, výtisků 310, číslo registrace MK ČR E 20477,

e-mail: sousedskelisty@seznam.cz. Sazba a tisk - Tiskárna Kerschbaum, Hluboká 140, Žamberk.
Uzávěrka příštího čísla 12.4. 2023. Cena: 20 Kč

Krmíme ptáčky v zahradě a děti ze třídy Kačenek pro ně vlastnoručně vyrobily chutné krmení.
Iveta Dostálková

Environmentální program, při kterém se děti prožitkovou formou dozvěděly zajímavosti o bylinkách.


